
Budynek 
rośnie w oczach
Choć pogoda nie sprzyja, budowa idzie 
zgodnie z planem. W Kwakowie widać 
już bryłę budynku komunalnego. Nowi 
najemcy mają się w nim pojawić pod 
koniec przyszłego roku. 

czytaj str. 10

Smaczna profilaktyka. 
Trzy metry zdrowia 
Nietypową kanapkę wykonali ucznio-
wie Szkoły Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Kobylnicy. Miała 
blisko trzy metry długości i składała 
się wyłącznie ze zdrowych produktów. 
W ten sposób inicjatorzy akcji chcieli 
pokazać młodym ludziom, że śnia-
danie może być smaczne i kolorowe, 
a jego przygotowanie wcale nie musi 
kojarzyć się z nudą. 

czytaj str. 10

Specjalny program 
lekiem na HCV?
Gmina Kobylnica planuje przystąpić do 
realizacji kolejnego programu profilaktyki 
zdrowotnej. Tym razem chodzi o odpo-
wiednio wczesną identyfikację i zmniej-
szenie dynamiki szerzenia się zakażeń 
HCV wśród mieszkańców.

czytaj str. 5

W NUMERZE:

Zauważeni 
i docenieni
42 miejsce wśród gmin wiejskich 
w Rankingu Jednostek Samorządu 
Terytorialnego Zrównoważonego 
Rozwoju jest wynikiem wysokich 
wskaźników społecznych i ekono-
micznych, które brano pod uwagę 
przy opracowywaniu klasyfikacji. 
Analizy dokonali naukowcy z Poli-
techniki Warszawskiej. 

czytaj str. 12
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Miesięcznik Stowarzyszenia 
Sołtysów Gminy Kobylnica

Święta listopadowe raczej smutne były od 
zawsze. W  dniu wszystkich świętych i  w  Za-
duszki wracamy pamięcią do bliskich, którzy 
odeszli, popadamy w  zadumę nad sensem 
życia ze świadomością swoistego Memento 
Mori. Do listy smutnych świąt listopadowych 
po ostatnich „marszach” dopisać trzeba Święto 
Niepodległości. Choć z  natury rzeczy powin-
no być świętem radości to w Warszawie i kilku 
innych miastach stało się manifestacją niena-
wiści, faszyzmu i  ksenofobii. Nacjonalizm nie 
rodzi się we wsiach i małych miasteczkach, on 
potrzebuje wielkich aglomeracji, w których da 
się zorganizować odpowiednio dużą grupę 
nazistów, która odważnie skopie kilka bez-
bronnych kobiet. Światowe środki masowego 
przekazu zgodnie potępiły warszawski Marsz 
Niepodległości. Falę krytyki wzbudziły rasi-
stowskie i  faszystowskie hasła, „Czysta krew”, 
„Módlmy się o islamski Holokaust”. Prasa świa-
towa oraz zagraniczne stacje telewizyjne po-
kazują filmy i  zdjęcia tłumów maszerujących 
ulicami polskiej stolicy, w  tym neofaszystów 
w  kominiarkach idących na tle czerwonego 
dymu petard i rac. Dzieje się to w kraju, w któ-
rym miliony ludzi zginęły w obozach koncen-
tracyjnych podczas II wojny światowej – pod-
kreśla Politico. Ten opiniotwórczy magazyn 
określa marsz „publicznym eksponowaniem 
ksenofobii, antysemickich, antyislamskich 
i homofobicznych sloganów”. Zdaniem Politi-
co reakcja rządu, który „nie potępił od razu” 
rasistowskich haseł, wskazuje na to, że Marsz 
Niepodległości ma „ciche poparcie rządzącej 
partii Prawo i  Sprawiedliwość”. Brytyjska ga-
zeta The Guardian słowami swoich komenta-
torów, określa sobotni marsz, jako „największe 
zgromadzenie prawicowych aktywistów w Eu-
ropie od dekad”. Demonstranci z  zakrytymi 
twarzami wykrzykiwali hasła „Czysta Polska, 
biała Polska” i  „Uchodźcy, wynoście się”. The 
Guardian zauważa też, że w  marszu udział 
wzięli zagraniczni „goście”, których nazwiska 
żałośnie by tutaj było przytaczać. TVP, która 
zdaniem zagranicznych mediów, odzwiercie-
dla konserwatywną politykę rządu, nazwała 
wydarzenie „wspaniałym marszem patriotów”, 
a w swoich relacjach opisała go, jako okazję do 
tego, aby zwykli ludzie, a nie ekstremiści, mo-
gli wyrazić swoją miłość do Polski – napisał The 

Guardian. The New York Times zauważa rów-
nież, że hasło marszu „My chcemy Boga”, które 
pochodzi z  polskiej pieśni religijnej o  tym sa-
mym tytule, zacytował prezydent USA Donald 
Trump w  przemówieniu podczas tegorocznej 
wizyty w Warszawie. Newsweek informuje, że 
według Kaczyńskiego, tego typu postawy pod-
czas Marszu Niepodległości „to był margines 
marginesu”. - A  po drugie bardzo prawdopo-
dobna jest prowokacja, powiedział gazecie po-
lityk. Szef MSWiA Mariusz Błaszczak przyznał 
w Rzeczpospolitej, że nie widział tych transpa-
rentów i  nie może ich jednoznacznie ocenić. 
Czyżby minister uważał za przestępstwo tylko 
to co na własne oczy zobaczył? To może cała 
policja jest zupełnie zbędną formacją. 

Rzeczpospolita przytacza słowa lidera Oby-
wateli RP Pawła Kasprzaka, który uważa, że 
uczestnicy sobotniego Marszu Niepodległości 
złamali prawo - użyto rac, transparentów gło-
szących mowę nienawiści, obrażono i  pobito 
grupę kobiet, które stanęły na trasie marszu; 
władze miasta i policja nie reagowały. 

Ogromnie boleję, powiedział Prezydent RP 
Andrzej Duda, jeżeli ktoś mówi o Polsce tylko 
dla Polaków. Jest mi przykro, że radość ze świę-
towania na Marszu Niepodległości była zakłó-
cona przez tych, którzy przynieśli transparenty 
„z których treścią nikt uczciwy w Polsce się nie 
zgodzi”. Nie można postawić znaku równo-
ści między patriotyzmem a  nacjonalizmem 
- Nie ma w naszym kraju miejsca na ksenofo-
bię, chorobliwy nacjonalizm, antysemityzm, 
oświadczył Prezydent w  Gazecie pl. i  wielu 
innych mediach. W  dniu Święta Niepodległo-
ści ulicami Warszawy przeszło 12 marszów. 
Tylu było apostołów Chrystusa. Judasza wśród 
nich szukajcie Państwo sami. Sztandarowe My 
chcemy Boga, wydaje się też jakby trochę na 
wyrost. Boga przecież już macie święci mło-
dziankowie i nikt wam odbierać Go nie zamie-
rza. Wyznawajcie Go jednak po chrześcijańsku 
a nie po zbójecku, jak mawiał Maćko z Bogdań-
ca, przestrzegajcie przykazań Bożych, miłujcie 
bliźniego swego jak siebie samego a nagroda 
w niebie was zapewne nie minie.

T.G. Piszczyk
T.G. Piszczyk

My chcemy Boga

Nakład: 2000 egz.
Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń i listów, 
zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów w tekstach.

XLVII sesja Rady Gminy Kobylnica
16 listopada  2017r.  

Porządek sesji:
1. Otwarcie XLVII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Kobylnica za rok szkolny 2016/2017. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:         
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2017 rok,
3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na realizację za-

dania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1152 G relacji Dobrzęcino-Komorczyn 
-Etap II”,

4) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1150 G i 1151 G relacji Kczewo-Bzo-
wo-Ścięgnica”, 

5) uchylenia uchwały Nr XVIII/164/2011 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 grudnia 2011r. w sprawie 
określenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie Gminy Kobylnica,

6) uchylenia uchwały Nr XXXVII/298/2017 Rady Gminy Kobylnica z  dnia 16 lutego 2017 roku 
w sprawie opłaty od posiadania psów,

7) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg gminnych na terenie 
Gminy Kobylnica,

8) wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki 
lub kluby dziecięce na terenie Gminy Kobylnica,

9) zmiany uchwały Nr XXIX/248/2016 Rady Gminy Kobylnica z dnia 2 sierpnia 2016 roku w spra-
wie likwidacji Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjno-Gospodarczego Szkół w Kobylnicy 
i utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Kobylnicy  oraz nadania mu statutu, 

10) rocznego Programu Współpracy Gminy Kobylnica z Organizacjami Pozarządowymi i Innymi 
Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2018 rok,

11) nadania nazw ulic w miejscowości Kobylnica,
12) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne-

go dla obszaru obejmującego działki nr 123/16, 123/17, 123/18, 123/19 obręb Reblino,
13) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne-

go dla obszaru obejmującego działki nr 199/15, 199/16, 199/25, 199/26, 1666, 1667 obręb Kobylnica.
6. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Wolne wnioski i zapytania.    
9. Zakończenie XLVII sesji Rady Gminy Kobylnica.

Pomorska Akademia Kształcenia Zawodowego w Słupsku Sp. zo.o., Centrum 
Integracji Społecznej w Ustce, Gmina Słupsk i Gmina Kobylnica zapraszają osoby 
w wieku aktywności zawodowej (18+), które z własnej inicjatywy są zaintereso-

wane nabyciem, uzupełnieniem lub podwyższeniem umiejętności, kompetencji 
lub kwalifikacji zawodowych, niezależnie od ich sytuacji społeczno-zawodowej, 

zamieszkałe na terenie Miasta Słupsk i powiatu słupskiego, w szczególności: 
- mieszkające i/lub pracujące w Gminie Słupsk, 

Miasto Ustka, Kobylnica 
- w wieku 25+ i 50+ 

- o niskich kwalifikacjach* 
 

do udziału w projekcie „Krok do sukcesu”. 
Wsparciem projektu objętych zostanie 275 osób. 

Rekrutacja prowadzona będzie od 01.06.2017 - 31.10.2019 
W ramach projektu oferujemy: 

- doradztwo zawodowe 
- szkolenia i kursy TIK 

- szkolenia i kursy językowe – język angielski i niemiecki 
- szkolenia/kursy zawodowe, w tym studia podyplomowe 

 
Poziom, rodzaj kursu/szkolenia dobieramy indywidualnie do uczestnika/czki 
projektu. Osoby chętne muszą wypełnić formularz zgłoszeniowy do projektu 
oraz podpisać Regulamin rekrutacji i uczestnictwa. Szczegółowe informacje 

uzyskać można u realizatorów projektu:
 

- PAKZ, ul . Przemysłowa 9a, Słupsk tel. 59 842 32 28 e-mail wioleta@pakz.pl 
- CIS w Ustce – ul. Wyszyńskiego 5, tel. 59 726 06 04, e-mail cis@cis.ustka.pl 

- Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy, ul. Wodna 20/3, tel 59 842 99 75 
wew. 16, 17, e-mail ops@opskobylnica.pl  

- Gmina Słupsk, ul. Sportowa 34, tel 59 842 84 60 wew. 51, 
e-mail iwonaw@gminaslupsk.pl 

 
*Niskie kwalifikacje – osoby z wykształceniem podstawowym, gimnazjalnym, 
ponadgimnazjalnym (liceum, liceum profilowane, technikum, technikum uzu-

pełniające, zasadnicza szkoła zawodowa) włącznie
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W Lędowie ćwiczyli 
strażacy - ochotnicy
28 października strażacy – ochotnicy z Gminy Kobylnica wzięli udział w powiatowych ćwicze-
niach z udziałem jednostek OSP włączonych do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśnicze-
go. Miejscem, w którym doskonalili swoje umiejętności, był poligon w Lędowie.

Celem ćwiczeń było doskonalenie 
umiejętności z zakresu taktyki działań 
gaśniczych na terenach leśnych. Do-
skonalono przetłaczanie oraz dowoże-
nie wody na duże odległości. 

Zadaniem strażaków z  OSP Wrzą-
ca było napełnienie wodą kilku 
wozów bojowych, która wykorzy-
stywana później była w  działaniach 
ratowniczych w  oddalonych o  kilka 
kilometrów miejscach. W  tym celu 
wykorzystywali nowoczesną moto-
pompę TOHATSU M 16\8 – nagrodę 
główną za zwycięstwo w  gminnych 
zawodach sportowo – pożarniczych 
w roku 2017.  

Na zakończenie dokładnego pod-
sumowania ćwiczeń dokonał Ko-
mendant Miejski PSP w Słupsku bryg. 
Krzysztof Ulaszek wraz ze swoim 
zastępcą st. kpt. Grzegorzem Falkow-
skim. Podziękowali też wszystkim 
jednostkom z  powiatu słupskiego 
za zaangażowanie oraz profesjonal-
ne wykonanie zadań, zapraszając na 
smaczną grochówkę.

Choć nasi strażacy z ćwiczeń wracali 
zmęczeni i  przemoknięci, ponieważ 

pogoda nie sprzyjała, to jednak bardzo 
zadowoleni z możliwości udziału w ca-
łym przedsięwzięciu. Jak sami przyzna-
ją, takie zajęcia pomagają w  lepszym 
skoordynowaniu działań i wyelimino-
waniu ewentualnych błędów.  

W  ćwiczeniach udział wzięły dwa 
wozy tj. Średni Man GBA OSP Sierako-
wo oraz lekki Ford Transit OSP Wrząca.

OSP Sierakowo w  składzie: prezes 

dh Szymon Kłak, dh Andrzej Skóra, dh 
Grzegorz Zernek, Tomasz Zernek, dh 
Tomasz Furtak. 

OSP Wrząca w składzie: naczelnik dh 
Janusz Puć, dh Łukasz Adamczyk, dh 
Grzegorz Jopek, dh Dorian Orłowicz. 

Gminne ćwiczenia oraz wigilia jed-
nostek OSP Gminy Kobylnica odbędą 
się 8 grudnia w Lubuniu.

Każda edycja ćwiczeń poświęcona jest innym zagadnieniom. Dla strażaków jest 
to doskonała okazja do sprawdzenia się i wyciągnięcia wniosków. 

Strażnicy gminni znów 
chcą sprawić radość 
dzieciom
Do 13 grudnia funkcjonariusze prowadzić będą zbiórkę ar-
tykułów, które później zostaną przekazane osobom z mniej 
zamożnych rodzin zamieszkujących Gminę Kobylnica. 
O tym, jak zrodziła się akcja mówi Natalia Filipczak strażnik 
ze Straży Gminnej w Kobylnicy.  

Który to już rok, jak strażni-
cy organizują akcję zbiórki da-
rów dla dzieci?

Akcję pod hasłem „Strażnicy 
Dzieciom” organizujemy już po 
raz trzeci. Zbiórkę darów dla 
najmłodszych mieszkańców 
Gminy Kobylnica rozpoczęliśmy 
więc w 2015 roku. 

Dotychczasowe edycje moż-
na uznać za sukces?

Trudno nam – jako organiza-
torom akcji – oceniać jej efekty. 
Kiedy pojawił się pomysł orga-
nizacji specjalnej zbiórki, za-
łożyliśmy, że będziemy starać 
się pomagać jak największej 
liczbie osób. Z  każdą kolejną 
edycją udaje nam się groma-
dzić coraz więcej przedmiotów, 
a dzięki temu jesteśmy w stanie 
przygotowywać jeszcze wię-
cej świątecznych paczek. Dla 
nas sukcesem byłoby wywoła-
nie uśmiechu na choć jednej 
twarzy. Dzięki zaangażowaniu 
ludzi wielkiego serca, takich 
uśmiechniętych twarzy każde-
go roku możemy obserwować 
kilkadziesiąt.

Ile osób otrzymało prezenty 
w czasie poprzednich edycji?

W  ubiegłym roku akcja zna-

lazła szeroki oddźwięk, co było 
dla nas bardzo miłym zaskocze-
niem. Świąteczna pomoc trafiła 
do 66 osób. Podkreślam jednak, 
że sukces naszej akcji nie byłby 
możliwy, gdyby nie ogromne 
wsparcie dobrych ludzi.

Trwa kolejna odsłona akcji 
„Strażnicy Dzieciom”. Co warto 
przynosić? Jakich artykułów 
najbardziej potrzeba?

W  tym roku zbiórka ruszy-
ła 13 listopada i  potrwa do 13 
grudnia. Najmilej widziane są 
przedmioty w  dobrym stanie, 
takie jak: zabawki, książki, akce-
soria szkolne, gry czy płyty CD. 
Zbiórka prowadzona jest od 
poniedziałku do piątku w  ko-
mendzie Straży Gminnej w  Ko-
bylnicy, przy ulicy Wodnej 20/2, 
w godz. 7.30 – 15.30. Wszystkie 
uzbierane dary zostaną prze-
kazane w  formie podarunków 
świątecznych za pośrednic-
twem Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kobylnicy. Wszystkim, 
którzy zechcą przyłączyć się do 
akcji, już dziś – serdecznie dzię-
kujemy. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Dzieci w świecie komiksu. 
Warsztaty tworzenia w Kobylnicy
Co to jest komiks? W jaki sposób się go tworzy? Jaka jest jego historia? Warsztaty poświęcone 
właśnie komiksom zorganizowała w październiku Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy. 

Czasy, gdy taka forma sztuki ko-
jarzyła się z niskich lotów rozrywką, 
minęły bezpowrotnie. W  Polsce or-
ganizowanych jest wiele festiwali 
i  wystaw, na których zbierają się 
przedstawiciele środowiska komik-
sowego. Widząc ten trend, Gminna 
Biblioteka Publiczna w  Kobylnicy 
postanowiła zainteresować młodych 
ludzi właśnie tą formą sztuki. 

Do poprowadzenia wyjątkowych 
warsztatów, które odbyły się 7 listo-
pada, zaproszono prozaika Daniela 
Odiję i  rysownika Wojciecha Ste-
fańca. Dzięki nim młodzież pozna-
ła podstawowe terminy związane 
z  tworzeniem komiksów. W  trakcie 
kilkudziesięciominutowych warsz-
tatów dowiedziały się więc, czym są 
kadry, plansze, dymki, ale również 
poznały różne gatunki komików. 

Wojciech Stefaniec i  Daniel Odija 
są autorami komiksu „Stolp”. To kry-

minalna, futurystyczna historia, któ-
ra, choć rozgrywa się w mieście Bar-

do, pełna jest nawiązań do Słupska.
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W Londynie i niemieckiej kuchni. 
Europejską kulturę poznawali w szkole
Dzień Języków Obcych był dla uczniów Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Kwakowie 
doskonałą okazją do poznania kultury, historii i zwyczajów największych europejskich krajów. 

W  wyjątkową podróż po 
Europie zabrali swoich ko-
legów uczniowie klasy VII. 
Specjalnie przygotowany 
program miał pomóc im 
w  przekazaniu informacji 
dotyczących kultury i  tra-
dycji, historii oraz spraw 
współczesnych związanych 
z  Anglią, Hiszpanią i  Niem-
cami. Dzieci zaprezentowały 
również stroje ludowe oraz 
garść informacji dotyczą-
cych sportowców i  dyscy-
plin, które znają i  kochają 
mieszkańcy omawianych 
krajów. 

- Uczniowie mogli też 
skosztować hiszpańskich li-

zaków i  oliwek, niemieckiej 
kiełbasy, precli oraz żelek, 
a  także angielskiej herbaty 
z  ciasteczkami, fasolki oraz 
galaretek w  kolorze flagi 
Wielkiej Brytanii – mówi 
Katarzyna Wieczorek, na-
uczyciel języka angielskiego 
w kwakowskiej szkole. 

Sporą niespodzianką była 
dla uczniów wizyta królowej 
Elżbiety II, w  której postać 
wcieliła się jedna z  osób 
zaangażowanych w  organi-
zację.  

- Była aż tak zachwycona 
naszym listem oraz pracami 
artystycznymi, że postano-
wiła przylecieć z  Jamesem 

Bondem do Kwakowa. Za-
dowoleni z  poprzedniej wi-
zyty w Polsce, książę William 
oraz księżna Kate również 
dołączyli do Królowej, aby 
wspólnie wypić herbatę 
oraz zjeść maślane ciastecz-
ka, jak to w  zwyczaju ma 
rodzina królewska. Nasza 
dyplomatyczna przedsta-
wicielka Zuzia postanowiła 
w  związku z  tą okazją opo-
wiedzieć trochę o  kulturze 
brytyjskiej – przyznaje Wie-
czorek.

Wizyta głowy brytyjskie-
go tronu była doskona-
łą okazją do zapoznania 
młodych ludzi z  miejscem, 

w którym mieszka – Londy-
nem. Dzieci mogły zobaczyć 
jego największe zabytki, 
w  tym Buckingham Palace 
oraz London Eye, a  także 
słynne środki transportu, 
którymi na co dzień po-
dróżują Londyńczycy, czyli 
czarne taksówki „black cabs” 
oraz czerwone, piętrowe au-
tobusy „double-decker bu-

ses”. Grająca Elżbietę II Zuzia 
opowiedziała również o cie-
kawostkach związanych 
z  kulturą brytyjską, dzięki 
czemu już nikogo nie zdziwi 
podczas wizyty w  Wielkiej 
Brytanii pralka w  kuchni, 
dwa krany przy zlewie, czy 
inne nazwy tych samych 
produktów, które występują 
w Polsce.

Szkoła Podstawowa w Kwakowie zaskakuje sposobem promowa-
nia języków obcych wśród młodych ludzi. 

O muzyce w bibliotece
Drugie spotkanie Dyskusyjnego Klubu Książka, który działa przy Gminnej 
Bibliotece Publicznej w Kobylnicy, poświęcone było muzyce.

Dyskusyjny Klub Książka to 
nowy projekt kobylnickiej książ-
nicy. Cyklicznie organizowane 
spotkania pozwalają na rozmowy 
i  dyskusje z  czytelnikami na te-
mat bardzo różnych spraw, choć 
zawsze związanych z literaturą. 

Drugie z  serii spotkań po-
święcono muzyce i  jej obec-

ności w  książkach. Uczestnicy 
czytali wiersze z  wydawnictwa 
pt. „Kaprys, żart i inne muzyczne 
fanaberie”. Nie zabrakło również 
rozważań na temat tego, skąd 
bierze się muzyczne natchnie-
nie. Członkowie Klubu pozna-
wali również ważne terminy 
muzyczne: pięciolinia, klucz 

wiolinowy, nuty, metrum. Pod-
czas zajęć została wykorzystana 
metoda aktywnego słuchania 
muzyki Batti Strauss, która inte-
gruje różne formy aktywności: 
granie, tańczenie, mówienie 
wierszyków, malowanie, ryt-
miczne snucie opowieści.

W hołdzie legendom
W wyjątkową podróż po twórczości artystów, którzy już od nas odeszli, zabrał 
nas Janusz Yanina Iwański. Charyzmatyczny muzyk zagrał wyjątkowy kon-
cert, w którym sięgnął po utwory Niemena, Nalepy i wielu innych, legend 
polskiej i zagranicznej sceny.

W  ostatnią z  październi-
kowych niedziel Gminne 
Centrum Kultury i  Pro-
mocji zorganizowało 
bardzo wyjątkowy 
koncert. Zarówno 
artyści, którzy tego 
wieczoru zaprezen-
towali się na scenie, 
jak i  prezentowany 
przez nich repertuar 
stanowił wyraźne na-
wiązanie do zbliżających 
się świąt listopadowych, 
a  więc okresu, kiedy wszy-
scy wspominamy tych, któ-
rzy już od nas odeszli.

Janusz Yanina Iwański 
wraz z  towarzyszącym mu 
zespołem Yanina 4GramY 

wykonali utwory znako-
mitych polskich muzyków. 
Mogliśmy usłyszeć najwięk-
sze przeboje Krzysztofa 

Klenczona, Czesława Nie-
mena, Tadeusza Nalepy, 

Marka Grechuty czy 
piosenki skompono-
wane do tekstów ks. 
Jana Twardowskiego. 
Jak sam podkreślał, 
dobór właśnie takie-
go repertuaru, jest 

próbą ocalenia od za-
pomnienia wybitnych 

polskich muzyków i  ich 
twórczości.
Trwający ponad godzinę 

koncert publiczność nagro-
dziła gromkimi brawami, 
a sam artysta nie krył wzru-
szenia ze sposobu przyjęcia 
go przez kobylnicką pu-
bliczność. 
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Jest rozwój, są wyróżnienia
Gmina Kobylnica może pochwalić się kolejnym prestiżowym wyróżnieniem. 
42 miejsce wśród gmin wiejskich w Rankingu Jednostek Samorządu Tery-
torialnego Zrównoważonego Rozwoju jest wynikiem wysokich wskaźników 
społecznych i ekonomicznych, które brano pod uwagę przy opracowywa-
niu klasyfikacji. Analizy dokonali naukowcy z Politechniki Warszawskiej.

Opracowany przez Poli-
technikę Warszawską ranking 
ogłoszono w  poniedziałek (6 
listopada) w  Sejmie, uwzględ-
niono w nim wszystkie miasta 
i  gminy w  Polsce. Zestawienie 
opracowywano na podstawie 
15 wskaźników, których źró-
dłem są dane GUS. Pod uwagę 
brane są m.in. wydatki na pro-
jekty inwestycyjne na miesz-
kańca, liczba osób pracujących 
na 1000 mieszkańców, liczba 
podmiotów gospodarczych 
na 1000 mieszkańców, saldo 
migracji, liczba absolwentów 
szkół ponadgimnazjalnych na 
1000 mieszkańców oraz odse-
tek mieszkańców korzystają-

cych z oczyszczalni ścieków. 
Gmina Kobylnica uplasowa-

ła się na 42. miejscu w  zesta-
wieniu ogólnokrajowym wśród 
gmin wiejskich. Uwzględniając 
wyłącznie jednostki samorzą-
du terytorialnego z wojewódz-
twa pomorskiego, zajęliśmy 
trzecią lokatę. W  kategorii 
gmin wiejskich laureatem zo-
stał Kleszczów (woj. łódzkie). 
Zaraz za nim uplasowały się 
Kobierzyce (woj. dolnośląskie) 
i Tarnowo Podgórne (woj. wiel-
kopolskie). 

- Ten wynik pokazuje, że 
podejmowane przez nas dzia-
łania są trafne i  wpływają na 
rozwój całej gminy. Wysokie 

miejsce w  klasyfikacji ogól-
nokrajowej i  uplasowanie się 
w  ścisłej czołówce wśród jed-
nostek z  naszego wojewódz-
twa, to ogromne wyróżnienie, 
na które pracuje wiele osób 
– ocenił Wójt Gminy Kobylnica 
Leszek Kuliński. 

Ranking Jednostek Samo-
rządu Terytorialnego Zrówno-
ważonego Rozwoju ma na celu 
monitorowanie zrównoważo-
nego rozwoju społeczno-eko-
nomicznego gmin i  regionów 
jako jednostek samorządu 
terytorialnego oraz promocję 
rozwoju na bazie opracowa-
nych wzorców. 

Profilaktyką i badaniami 
spróbujemy pokonać HCV

Gmina Kobylnica planuje przystą-
pić do realizacji kolejnego programu 
profilaktyki zdrowotnej. Tym razem 
chodzi o  odpowiednio wczesną iden-
tyfikację i zmniejszenie dynamiki sze-
rzenia się zakażeń HCV wśród miesz-
kańców. 

Po kilku latach intensywnych badań 
epidemiologicznych szacuje się, że 
w Polsce może być nawet do ok. 200 tys. 
osób zakażonych HCV. To mniej więcej 
tyle co liczba mieszkańców takich miast 
jak np.: Radom, Olsztyn czy Kielce.  Zaka-
żenie wirusem HCV przebiega w większo-
ści przypadków bez charakterystycznych 
objawów i może ujawnić się dopiero po 
wielu latach w postaci marskości lub raka 
wątrobowokomórkowego. 

Wirusowe zapalenie wątroby (WZW) 
typu C to nowa choroba, która została 
wykrytwa zaledwie 25 lat temu. WZW 
typu C jest chorobą zakaźną, która ataku-
je najczęściej, jak sama nazwa wskazuje, 
wątrobę. Nazywa się ją „cichym zabójcą”, 
bo przez lata zakażenie może nie dawać 
żadnych objawów. W  efekcie może do-
prowadzić do marskości wątroby, a  na-
wet do raka wątroby. Wywołana jest za-
każeniem wirusem HCV.

Średni czas od momentu wniknięcia 
wirusa do ustroju do poważnych pro-
blemów zdrowotnych, jest zazwyczaj 
dłuższy niż w  przypadku HIV i  trwa 5 
do 35 lat.

Dlatego kobylnicki samorząd zamierza 
postawić na profilaktykę i  zmniejszenie 
dynamiki szerzenia  się zakażeń. Działa-
nia profilaktyczne zaplanowane w  pro-
gramie, w związku z brakiem skutecznej 
formy uodpornienia czynnego i  bier-
nego przeciw HCV, stanowią podstawę 
przeciwdziałania tym zakażeniom. Niska 
wykrywalność, a  w  konsekwencji późne 
podejmowanie leczenia WZW C, stano-
wią istotny problem zdrowotny w  po-

pulacji, co odzwierciedlają niepokojące 
wskaźniki epidemiologiczne

„Program profilaktyki i  wczesnego 
wykrywania zakażeń HCV w  gminie Ko-
bylnica” na realizację którego specjalne 
środki są już zabezpieczone, zakłada za-
gwarantowanie mieszkańcom bezpłat-
nych badań diagnostycznych w kierunku 
HCV. Pozwolą one na zwiększenie wykry-
walności zakażeń oraz wdrożenie proce-
su terapeutycznego na wczesnym etapie 
choroby, w  przypadku wyników pozy-
tywnych. Ponadto zaplanowane szkole-
nie przedstawicieli personelu medyczne-
go przyczyni się do wzrostu ich wiedzy 
w zakresie HCV, w tym przede wszystkim 
ograniczania transmisji wirusa. 

Edukacja zdrowotna i badania diagno-
styczne w  programie skierowane są do 
dorosłych mieszkańców gminy, którzy 
mają ukończone co najmniej 18 lat oraz 
zameldowane są na pobyt stały lub cza-
sowy na terenie gminy Kobylnica. Plano-
wana liczba objętych programem 500 
osób każdego roku.

Cały program opierać będzie się na 
trzech filarach. Pierwszym z nich będzie 
szkolenie personelu medycznego za-
planowane i  prowadzone przez lekarza 
z  wykorzystaniem właściwych metody 
oraz dyskusji. W  ten sposób uczestnicy 
szkolenia będą mięli okazję do posze-
rzenia swojej wiedzy na temat tego, 
w  jaki sposób najczęściej dochodzi do 
zakażenia i  transmisji wirusów, poznają 
też naturalny przebieg choroby, korzy-
ści wczesnego wykrycia zakażenia, czy 
sposoby ograniczenia zachowań ryzy-
kownych. Drugi z  elementów programu 
zakłada działania edukacyjne, które tym 
razem skierowane będą do mieszkańców 
gminy. Z  podobnymi zagadnieniami, 
również w  czasie spotkań z  lekarzami, 
zostaną zapoznani sami mieszkańcy. Naj-
istotniejszym elementem całego progra-
mu będą jednak badania diagnostyczne.

Rok realizacji Gmina 
Kobylnica

Pomorski   
OW NFZ

Suma

2018 14 760 9 840 24 600

2019 14 760 9 840 24 600

2020 14 760 9 840 24 600

Suma 44 280 29 520 73 800

Kruszyna i Lulemino mają zostać połączone 
nową drogą. Pierwsze prace już zakończone
711 metrów nowej nawierzchni powstało na odcinku drogi łączącej Lulemi-
no i Kruszynę. Jest to pierwszy z etapów inwestycji, która zakłada połączenie 
obu miejscowości zupełnie nową nawierzchnią. 

Kierowcy, którzy z  Kruszyny 
chcą dotrzeć do Lulemina, na razie 
muszą wybierać trasę prowadzą-
cą przez Kwakowo. Gmina cały 
czas pracuje nad tym, by ułatwić 
im dojazd, poprzez modernizację 
odcinka łączącego bezpośrednio 
Kruszynę i Lulemino. Pierwsze kro-
ki zostały już wykonane.

10 listopada zakończyła się mo-
dernizacjia ponad 700 – metrowe-
go odcinka tej drogi. Zakres zre-
alizowanego zadania obejmował 
wykonanie nowej nawierzchni 
utwardzonej z betonu towarowe-
go na odcinku o  łacznej długości 
711 m. Dodatkowo wykonane zo-
stały obustronne pobocza utwar-
dzone z  kruszywa łamanego. 
Całkowita wartość inwestycji wy-
niosła 314 990,00 zł,  przy udziale 
finansowym Urzędu Marszałkow-
skiego Województwa Pomorskie-
go w ramach środków związanych 
z  wyłączeniem gruntów rolnych 
w wysokości 72 000,00 zł.

Był to pierwszy z  etapów dzia-
łań związanych z  modernizacją 
tej trasy. Kolejne planowane są 
już w przyszłym roku, a o wsparcie 
na ich realizację Gmina Kobylnica 
wnioskować będzie do Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa 
Pomorskiego. 

Koszty całkowite w poszczególnych latach ze wskazaniem zaplanowanej wysoko-
ści środków z poszczególnych źródeł finansowania.
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W  niecodzienny sposób 
uczniowie kobylnickich szkół mo-
gli dowiedzieć się dlaczego zwie-
rzęta stanowią tak ważne ogniwo 
w funkcjonowaniu naszego świa-
ta. Biorąc udział w  wielogodzin-
nych przygotowaniach swojego 
artystycznego podsumowania, 

odkrywali też sposoby prawidło-
wego opiekowania się zwierzę-
tami. Tak, w  praktyce wyglądała 
kolejna odsłona projektu pod 
hasłem „Czy to mrówka, czy to 
pies – każde zwierzę ważne jest”.

We wtorek, 24 października 
wszystkie osoby biorące udział 

w  akcji, a  więc uczniowie szkół 
podstawowych, zostali zaprosze-
ni na uroczystą galę podsumo-
wującą ostatnie tygodnie pracy. 
Łącząc literaturę, plastykę i  mu-
zykę z  wiedzą zdobytą w  czasie 
ostatnich tygodni, musieli zapre-
zentować swoje wnioski i  spo-

strzeżenia.
Uczniowie klas I-III wykony-

wali samodzielnie ułożone pio-
senki o  zwierzętach. Natomiast 
ich starsi koledzy i  koleżanki 
wzięli udział w  konkursie lite-
racko-edukacyjnym, na który 
złożyły się trzy konkurencje: 

pytania z  wiedzy przyrodniczej, 
kalambury (przysłowia) oraz 
pantomima (związki frazeolo-
giczne). Podsumowano także 

konkurs fotograficzny, na który 
wpłynęło wiele pięknych zdjęć 
zwierząt.

 

BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo prawie, twardym prawie jak orzech

Polskie prawo od dziesię-
cioleci radykalnie twardnieje 
Dura lex, sed lex Twarde pra-
wo, ale prawo, powiedział 
prawie dwa tysiące lat temu 
rzymski jurysta Gnaeus Do-
mitius Annius Ulpianus. Oby-
watelskie prawa, kolejne rządy 
zapisują tylko w  lekceważo-
nych w  każdym ustroju kon-
stytucjach, które zmienia się 
według upodobania będącej 
u  koryta władzy. „Ciemnym 
ludem” rządzi się wyłącznie 
metodą nakazów i  zakazów 
w  doraźnych ustawach, roz-
porządzeniach i  przepisach 
wykonawczych zawartych. 
Jak sięgnąć pamięcią to od 
czasu kiedy polskie sufrażyst-
ki wywalczyły 28 listopada 
1918 roku prawa wyborcze dla 
kobiet, w tej materii nie zmie-
niło się nic. Tu warto może 
przypomnieć skąd w  walce 
kobiet o  swoje prawa wzięły 
się parasolki. Zanim Naczelnik 

Państwa Józef Piłsudski zde-
cydował się wysłuchać petycji 
polskich sufrażystek kazał im 
długo czeka

 na mrozie a  wokół jego 
willi w  Sulejówku krążyły 
zmarznięte panie stukając 
parasolkami o  zmarzniętą 
ziemię. Dziś współczesne „su-
frażystki” mogą nawet cho-
dzić z parasolkami otwartymi. 
I  tyle w  tym temacie. Nowa 
władza natomiast, władza 
„dobrej zmiany”, postanowiła 
łaskawie otworzyć obywate-
lom dostęp do wszelkiej infor-
macji na każdym szczeblu jej 
sprawowania wprowadzając 
w  życie „ustawę o  jawności 
życia publicznego”. Rzecz 
w  tym, że wszelkie instytucje 
w  rozumieniu prawa admini-
stracyjnego i  gospodarczego, 
miały od zawsze obowiązek 
udzielania informacji środ-
kom masowego przekazu. 
Za czasów „zamierzchłych” 

litera prawa prasowego była 
konsekwentnie przestrzega-
na i  przez prawo chroniona. 
Nic w  tym jednak dziwnego 
bo władza odpowiadała wła-
dzy trzymającej politykę, go-
spodarkę i  prasę w  jednym 
uniwersalnym ręku. Dziś zdy-
wersyfikowane, nie zawsze 
przychylne władzy media, 
stają się raczej niewygodne 
i  dlatego ta władza czwartą 
władzę lekceważyć sobie po-
częła. Rzecz kuriozalna, że za 
ustawę o  jawności życia pu-
blicznego zabrała się spółka 
autorska w  ministerialnych 
osobach Mariusza Kamińskie-
go i  jego zastępcy Macieja 
Wąsika, koordynatorów służb 
specjalnych, które z  natury 
rzeczy są i  powinny być taj-
ne. Ta sprzeczność interesów 
dała o  sobie znać w  przed-
miotowym projekcie ustawy. 
Zakłada on bowiem wprowa-
dzenie możliwości odmowy 

udostępnienia informacji, gdy 
ktoś występuje o  nią „upo-
rczywie”, a  także możliwości 
żądania wniesienia opłaty za 
jej udostępnienie. O  odmo-
wie i wysokości opłaty a także 
o  tym czy żądanie jest „upo-
rczywe” będzie jednostronnie 
decydował podmiot zobo-
wiązany do jej udzielenia. 
Nowiuśki akt prawny zmierza 
także do wprowadzenia to-
talnej jawności oświadczeń 
majątkowych dla wielu grup 
zawodowych, wykluczając 
jednak jawność oświadczeń 
funkcjonariuszy służb, z natu-
ry rzeczy tajnych! 

Choć trudno mieć pretensje 
do osób, które działając w in-
teresie publicznym reagują 
na łamanie prawa w  miejscu 
swojej pracy to proponowane 
przez ustawę uregulowanie 
statusu tzw. „sygnalisty” jest 
w  projekcie ustawy raczej 
symptomatyczne. Sygnali-

sta, to ktoś kto ma donosić 
o przypadkach łamania prawa 
w swoim zakładzie pracy wy-
łącznie w sprawach podejrze-
nia o korupcję. Niebezpieczne 
warunki pracy czy molesto-
wanie pracowników zdają się 
wnioskodawcy nie intereso-
wać zupełnie. Sygnalistom ich 
status nietykalności będzie 
przyznawał prokurator, który 
z ustawowego obowiązku bę-
dzie informował zakład pracy 
o  jego przyznaniu i  tylko on 
będzie decydował jak długo 
parasol ochronny nad nim 
zechce utrzymać. Warto do-
dać, że bez zgody prokuratora 
sygnaliście nie może być wy-
powiedziana umowa o  pracę 
ani zmienione jej warunki. 
Wygląda więc na to, że przed-
siębiorca będzie utrzymywał 
jawnego pracownika proku-
ratury z własnej kieszeni, pła-
cąc mu pensję tak długo jak 
prokuratorowi przydatnym 

on będzie. Publicznie znany 
z  nazwiska i  imienia sygna-
lista będzie się w  tym czasie 
cieszył pewnie mirem wielkim 
i  sympatią współpracowni-
ków, tylko szef, jeśli jeszcze 
nie siedzi w  kiciu może do 
niego mówić Et tu Brute con-
tra me. Domniemywać przy-
najmniej można, że ustawa 
dotyczy raczej jawności ży-
cia obywateli a  nie organów 
i  instytucji przez tychże oby-
wateli z  wysokich podatków 
utrzymywanych. Jawność 
życia publicznego rozpocznie 
się dopiero wtedy gdy spotka-
nia Prezydenta RP z prezesem 
PiS-u  będą transmitowane 
w telewizji a nie ukrywane za 
kurtyną milczenia przed jakże 
często przywoływanym przez 
władzę suwerenem. Tego 
orzecha rozgryźć pewnie się 
nie da.

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Ogromne wojska, bitne generały,
Policje - tajne, widne i dwu-płciowe -
Przeciwko komuż tak się pojednały?
Przeciwko kilku myślom... co nienowe!
Cyprian Kamil Norwid

Sztuką o prawidłowym traktowaniu zwierząt
Literatura, plastyka i muzyka pomagały młodym mieszkańcom Gminy Kobylnica w zdobyciu sporej wiedzy 
związanej z zasadami prawidłowego opiekowania się zwierzętami. Trwającą kilka tygodni akcję pod ha-
słem „Czy to mrówka, czy to pies – każde zwierzę ważne jest” zakończyła uroczysta gala, która odbyła się 24 
października w Gminnym Centrum Kultury i Promocji.

Wyniki 
konkursu: 

• konkurs literacko- fotograficzny
I miejsce- Maja Jęchorek
II miejsce- Wiktoria Wagner
III miejsce- Natalia Szafran
• konkurs literacko edukacyjny klas I-III
I miejsce- Szkoła Podstawowa w Sycewicach
II miejsce- Szkoła Podstawowa w Kończewie
III miejsce- Szkoła Podstawowa w Kwakowie
IV miejsce- Szkoła Podstawowa w Słonowicach
• konkurs literacko-edukacyjny dla klas starszych
I miejsce- Szkoła Podstawowa w Kobylnicy
II miejsce- Szkoła Podstawowa w Sycewicach
III miejsce- Szkoła Podstawowa w Słonowicach
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Klub „Spartans” już ofi-
cjalnie przeniósł się ze 
Słupska do Kobylnicy. Skąd 
ta decyzja?

Marcin Gawlik: Decyzja 
wynika ze zmiany miejsca 
zamieszkania ze Słupska na 
Kobylnicę. Jako mieszkaniec 
chciałbym  promować Da-
lekowschodnie sztuki walki 
takie jak karate, Ju Jitsu, ko-
budo  w mniejszych społecz-
nościach i  wyrównać szanse 
dzieci mieszkających zarów-
no w  mieście, jak i  na wsi . 
Lepsze warunki do trenowa-
nia oraz pomyślna współpra-
ca z władzami Gminy. 

Proszę przybliżyć trochę 
historii samego klubu. Od 
kiedy funkcjonuje, jakie 
były jego początki?

Stowarzyszenie Karate 
and Ju jitsu  Kobudo As-
sociation   powstał w  2010 
roku  pod nazwą ,,SPAR-
TANS’’.   Jego inicjatorem 
był Marcin Gawlik. Nazwa 
wzięła się z  tego, że jestem 
żołnierzem zawodowym, 
a  podopiecznych moich 
szkolę w duchu walki i zaan-
gażowania, jaki mieli młodzi 
wojownicy ze Sparty. Moim 
marzeniem było, żeby mieć 
własną szkołę DOYO i  jak 
mój sansei   Michał Godnicz 
wytrenował mnie na mistrza 
Świata, Europy czy Polski, 
tak i  ja chciałbym   wycho-

wać swojego mistrza. Tak 
tez się stało, mam na swoim 
koncie świetnych wycho-
wanków, w  tym Mistrzów 
Polski i Europy.  Celem klubu 
jest promowanie sztuk wal-
ki oraz tworzenie zgranej 
grupy ludzi, których łączy 
pasja i  przyjaźń. Ważnym 
aspektem jest rozwój fizycz-
ny oraz możliwość nabycia 
umiejętności skutecznej sa-
moobrony

Dziś jesteście już dobrze 
znaną „marką” w  regionie 
i  Polsce. Ile osób obecnie 
trenuje?

Obecnie w  SPARTANSIE są 
2 grupy-  starsza i  młodsza. 

Razem liczy około 30-40 osób. 
Czy wśród obecnie tre-

nujących zawodników są 
jakieś wyróżniające się po-
staci?

W  klubie jest spora grupa 
wyróżniających się zawodni-
ków, mamy na koncie wielu 
Mistrzów Polski oraz Euro-
py takich jak: Wiktor Woj-
ciekien mieszkaniec Gminy 
Kobylnica (3 miejsce w  Mi-
strzostwach Europy oraz 
medalista Mistrzostw Polski 
kilkukrotnie), Sandra Grybisz 
medalistka Mistrzostw Pol-
ski, Aleksandra Klimkowska 
medalistka Mistrzostw Polski, 
Weronika Maciejewska me-

dalistka Mistrzostw Polski, 
Wiktoria Gawlik medalistka 
Mistrzostw Polski, FilipWą-
sicki medalista Mistrzostw 
Polski, Marcel Jaroć medali-
sta Mistrzostw Polski, Łukasz 
Burza medalista Mistrzostw 
Polski Łukasz Nowikow me-
dalista Mistrzostw Polski.

Cały czas rekrutujecie 
także nowych zawodników, 
którzy chcieliby rozpocząć 
przygodę ze sportami wal-
ki. Jak można się do Was 
zgłaszać?

Do klubu Spartans można 
zapisać się w  ciągu całego 
roku szkolnego przed każ-
dym treningiem - wtorek  
oraz czwartek godz.17.30 
w  Szkole Podstawowej przy 
ulicy Głównej 63.

Nie da się ukryć, że w po-
wszechnej opinii cały czas 
pokutuje stwierdzenie, że 
sporty walki kojarzą się 
z  agresją. Tymczasem wła-
ściwie każdy trener mówi, 
że jest zupełnie inaczej. Jak 
jest naprawdę?

Zasady Karate są proste: 
doskonalenie charakteru, 
obrona prawdy, rozwijanie 
siły ducha, przestrzeganie za-
sad etykiety, wystrzeganie się 
porywczości. Karate dla dzieci 
to wspaniała zabawa, likwi-
duje wady postawy i świetnie 
wpływa na rozwój fizyczny. 
Ćwiczące dziecko zaczyna do-
strzegać swoje mocne strony, 

zyskuje wyższą samoocenę, 
wzmacnia swoją wiarę w suk-
ces. Atutem treningu karate 
jest nauka opanowania, kon-
centracji, uwagi, pokonywa-
nia niepowodzeń i  trudności 
w  życiu codziennym. Karate 
pozwala na odreagowanie 
napięć życia, daje uspokoje-
nie, zadowolenie oraz pozba-
wia młodych ludzi nadmier-
nej agresji. Ucząc się karate 
,uczą się być dobrymi ludźmi.

Jak wygląda typowy tre-
ning?

Typowy trening to cere-
monia rozpoczęcia Dojo, 
rozgrzewka, trening właści-
wy – bloki, ciosy kopnięcia, 
pady, rzuty, formy kata (za-
bawa oraz ćwiczenia relak-
sacyjne). W  naszym klubie 
dodatkowo uczymy się wal-
ki mieczami samurajskimi 
(sport kenjutsu) oraz ele-
menty kobudo,  czyli nauka 
władania kijem tonfom oraz 
nunchaku.

Od dwóch lat możemy 
oglądać w  Kobylnicy 
Galę Sportów Walki. 
To spore przedsię-
wzięcie, na którym 
pojawia się mnóstwo 
osób i  zawodników. 
Czy możemy już mówić 
o  tym, że Kobylnica po-
woli zaczyna się ko-
jarzyć również 
i  ze sporta-
mi walki?

Dzięki przychylności Wój-
ta Gminy Kobylnica Leszka 
Kulińskiego mam możliwość 
organizowania Gali Sportów 
Walki oraz Międzynarodo-
wych seminariów z wieloma 
mistrzami i  zawodnikami 
z całej Polski. 

Marcin Gawlik to nie tyl-
ko trener, ale i zawodnik? 

Tak, nadal jestem zawod-
nikiem i  wciąż biorę czynny 
udział w  zawodach. Najbliż-
sze zawody to Mistrzostwa 
Świata we włoskim Monte-
catini Terme.

Choć w  Kobylnicy jeste-
ście od niedawna, to za-
pytam jeszcze o  to, jakie 
macie plany na przyszłość? 
Czego życzyć? 

Moim największym ma-
rzeniem jest wytrenowa-
nie Mistrza lub Mistrzynie 
Świata oraz zorganizowania 
Mistrzostw Europy w  karate 
w Kobylnicy.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Nauczą koncentracji, opanowania, 
a przy tym samoobrony. „Spartans” czeka na chętnych
Od kilkunastu tygodni na sportowej mapie Gminy Kobylnica pojawił się nowy punkt. Stowarzyszenie „Spartans” daje okazję do poznania dalekowschod-
nich sztuk walki. Choć na terenie Gminy Kobylnica działa od niedawna, to już teraz jego prezes stawia sobie bardzo ambitne plany. Moim największym 
marzeniem jest wytrenowanie Mistrza lub Mistrzynie Świata oraz zorganizowania Mistrzostw Europy w karate w Kobylnicy – mówi Marcin Gawlik. 

W Y W I A D  K U R I E R A
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Bale Seniora 2017
Jesienią tradycyjnie już w Gminie 
Kobylnica odbywają się Bale Seniora, 
podczas których starsi mieszkańcy 
wspólnie mogą spędzić ze sobą kilka 
miłych godzin. Tegoroczne wydarzenia 
obfitowały w występy artystyczne i kon-
kursy z nagrodami.

Sycewice

Kwakowo

Kruszyna

Płaszewo

Kobylnica

Słonowice
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Bolesławice

Kończewo

Kuleszewo

Lubuń

Reblino

Łosino

Wrząca

Kczewo
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Od kilku miesięcy mieszkańcy Kwa-
kowa mogą obserwować systematyczny 
postęp prac przy realizacji bardzo ważne-
go zadania, jakim jest budowa budynku 
mieszkalnego. Do tej pory wykonano 
fundamenty oraz ściany nośne parteru. 
Obecnie wykonywane są ściany nośne 
pierwszego piętra. Do końca roku za-
planowano wykonanie stanu surowego 
otwartego.

Kilkumiesięczna praca pozwoli na od-
danie do użytku wielorodzinnego obiek-
tu mieszkalnego, który składać będzie się 
z 24 lokali. Połowę z nich stanowić będą 
mieszkania jednopokojowe, połowę – 
dwupokojowe. W  budynku zostaną wy-
konane 4 lokale przystosowane do użyt-
kowania przez osoby niepełnosprawne.

Choć budynek zaprojektowano jako 
niepodpiwniczony, to mieszkańcy będą 
mogli cieszyć się z  innych udogodnień. 
W  ramach inwestycji wykonane zostaną 

budynki gospodarcze, plac zabaw oraz 
zostanie zagospodarowanych teren wo-
kół budynków.

Zakończenie budowy planowane jest 
do 31.08.2018 roku. Koszt całej inwestycji 
oscyluje na poziomie blisko 3,3 miliona 
złotych. Dużym wsparciem okazało się 
dofinansowanie, jakie kobylnicki samo-
rząd otrzymał ze środków Funduszu 
Dopłat, którego obsługę prowadzi Bank 
Gospodarstwa Krajowego.

Budynek rośnie w oczach
Gołym okiem widać coraz większe zaawansowanie prac przy budowie budynku komu-
nalnego w Kwakowie. Mimo nie najlepszej pogody wykonawcy bez większych proble-
mów udało się w dobrym tempie wykonać fundamenty. Nowi najemcy mają pojawić 
się pod koniec przyszłego roku. 

Na terenie Gminy Kobyl-
nica są obecnie 2 lokale 
tymczasowe, 43 lokale 

socjalne (w tym 24 lokale 
w istniejącym budynku ko-
munalnym w Kwakowie), 

44 lokale komunalne.

Koszt całej inwestycji oscyluje na poziomie blisko 3,3 miliona złotych. 

Takiej charytatywnej zbiórki pieniędzy 
w regionie jeszcze nie było. Podczas jednej 
kolacji, na której gościło 160 osób zebrano 
130 tysięcy złotych na rzecz słupskiej funda-
cji Nadzieja. To dochód uzyskany ze sprze-
daży zaproszeń i  pakietów sponsorskich, 
ale też aukcji, w  czasie której licytowano 
wyjątkowe przedmioty ofiarowane przez 
przyjaciół Fundacji. 

Jednym z najbardziej wyjątkowych oka-
zała się piłka drużyny FC Barcelona z sezonu 
2007/2008 z  autografami gwiazd zespołu, 
którą przekazał Wójt Gminy Kobylnica. Fut-
bolówka, na której widniały podpisy m.in. 
Messiego, Iniesty, Ronaldinho, znalazła no-
wego właściciela, który w zamian za tak wy-
jątkowy gadżet ofiarował 11 tysięcy złotych.

- Nie jest dobrze, gdy ludzie kupują cudze 
wspomnienia… Chyba, że przyświeca temu 
szczytny cel, którym jest niesienie pomocy. 
Tak było w tym przypadku. Piłka, na której 
znalazły się podpisy legendarnych już pił-
karzy FC Barcelona. To pamiątka z mojego 
spotkania z  władzami klubu, piłkarzami 
i  weteranami – mówił w  czasie wręczania 
piłki kierownictwu Fundacji Wójt. 

Pieniądze zebrane w  czasie wyjątkowej 
kolacji zostaną przeznaczone na remont 
dachu pawilonu, gdzie odbywają się zaję-
cia z  rechabilitacji i  fizjoterapii oraz gdzie 
mieści się przedszkole fundacji. Również 
na remont stodoły, która jest w opłakanym 
stanie. 

Piłka od Wójta 
wsparła „Nadzieję”
130 tysięcy złotych udało się zebrać na rzecz słupskiej 
fundacji Nadzieja, która od 25 lat niesie pomoc dzieciom 
niepełnosprawnym i kalekim. Część środków pochodzi 
z licytacji wyjątkowej piłki, którą na aukcję przekazał Wójt 
Gminy Kobylnica Leszek Kuliński.

Wręczenie pamiątek przedstawicielom Fundacji „Nadzieja”. Wówczas nikt nie 
spodziewał się, że licytacja przedmiotów podarowanych przez Wójta Leszka 
Kulińskiego osiągnie taki wynik. 

Zamiast skupiać się wyłącznie na teo-
rii, postanowili postawić na ciekawe jej 
połączenie z  praktyką. Najpierw dzieci 
mogły dowiedzieć się wielu faktów do-
tyczących owoców, warzyw i  pozosta-
łych produktów, które czynią naszą dietę 
zbilansowaną i  zdrową. Później w  ruch 
poszły rzodkiewki, marchew, ogórki, po-
midory, kapusta i ser. Z tych składników 
uczniowie przygotowali blisko 3-metro-
wą kanapkę. 

Nietypowe danie miało pokazać mło-
dym ludziom, że składające się z pełno-
wartościowych produktów śniadanie, 
może być bardzo smaczne i  apetyczne, 
a przy tym zapewnić nam odpowiednią 
porcję tak potrzebnych z  rana składni-
ków. Swoimi wskazówkami i  doświad-
czeniem związanym z  gotowaniem 
dzielili się przy tej okazji nauczycie-
le z  Zespołu Szkół Agrotechnicznych 
w Słupsku. Tak stworzona kanapka zosta-
ła później skonsumowana przez samych 

uczniów, którzy z  ogromnym apetytem 
zajadali się zdrowym i bogatym w skład-
niki odżywcze posiłkiem.

Stworzenie ogromnej kanapki i  po-
znanie walorów zawartych w niej skład-
ników stanowiły jeden z  ważniejszych 
elementów profilaktycznych zajęć pod 
hasłem „Śniadanie daje moc”. W  czasie 
wydarzenia uczniowie obejrzeli też kilka 
filmów edukacyjnych, wystaw, a  także 
wzięli udział w konkursie wiedzy o zdro-
wym żywieniu. 

Listopadowa akcja w  Szkole Podsta-
wowej w  Kobylnicy jest kolejnym przy-
kładem działań związanych z  troską 
o  stan zdrowia młodych mieszkańców 
Gminy Kobylnica. Walkę z  otyłością 
i nadwagą oraz promocję zdrowego sty-
lu życia oraz odżywania zakłada też pro-
filaktyczny program, który ruszy w przy-
szłym roku. Dyskusje, badania, wykłady, 
szkolenia i  specjalne zajęcia będą przy-
bliżać wiedzę na temat produktów ży-

wieniowych, zasad ich odpowiedniego 
łączenia, kaloryczności posiłków i warto-
ści odżywczych. 

Dzięki temu dzieci będą miały okazję 
do wyrobienia w  swoim zachowaniu 
nowych – a przede wszystkim zdrowych 
– nawyków żywieniowych. Co waż-
ne, odbywać się będą także regularne 
pomiary antropometryczne, które po-
zwolą na monitorowanie wskaźników 
BMI, a w przypadku wykrycia zaburzeń 
i chorób wymagających dalszego lecze-
nia (np. wtórne nadciśnienie tętnicze, 
zaburzenia gruczołów hormonalnych, 
cukrzyca), dzieci będą mogły liczyć na 
dalszą opiekę lekarską, którą otrzymają 
w trybie pilnym. 

Zaplanowane na najbliższe trzy lata 
działania, których efektem ma być 
zmniejszenie wskaźników nadwagi i oty-
łości wśród uczniów klas I – V, będą kosz-
tować ponad 100 tysięcy złotych. 

Trzy metry zdrowia. Nietypowa kanapka
Blisko 3 metry długości miała kanapka, którą przygotowali uczniowie Szkoły Podstawo-
wej w Kobylnicy. Angażując dzieci w proces jej tworzenia, placówka chciała pokazać 
młodym ludziom, że zdrowe śniadanie może być smaczne i kolorowe, a jego przygo-
towanie wcale nie musi kojarzyć się z nudą. Cała akcja miała związek z profilaktyczną 
akcją pod hasłem „Śniadanie daje moc”.
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W którym roku zaczął Pan karie-
rę sędziego?

Mariusz Narodzonek: Kurs oraz eg-
zamin na sędziego kandydata miałem 
w  1998 roku. Wtedy był jeszcze Słupski 
Okręgowy Związek Koszykówki, teraz 
podlegamy pod POZKosz w  Gdańsku. 
Ale pierwsze mecze gwizdałem już 
w  1997 roku, w  ramach Słupskiej Ama-
torskiej Ligi Koszykówki.

Proszę dokładnie wyjaśnić ko-
szykarskim laikom, na czym do-
kładnie polega Pańska rola w trak-
cie spotkań. Czym zajmuje się 
sędzia „stolikowy”?

We wszystkich rozgrywkach, począw-
szy od 10 – latków, a  kończąc na profe-
sjonalnych ligach,  oprócz Pań i  Panów 
biegających z  gwizdkami po boisku, są 
także sędziowie funkcyjni tzw. „stolikowi”. 
W Słupsku, na meczach Czarnych, jest nas 
zawsze 4 – sekretarz, który jest odpowie-
dzialny za prawidłowy zapis przebiegu me-
czu w protokole, jego asystent, który także 
sygnalizuje zmiany zawodników czy też 
przerwy w grze. Obecny jest również sędzia 
obsługujący tablicę wyników i odpowieda 
za  czas gry. Czwarty  sędzia odmierza na-
tomiast czas akcji, czy odpowiada za popu-
larne „24 sekundy” (czas, który drużyna ma 
na wykonanie akcji ofensywnej – dop. red.).

Jak wyglądały początki Pańskiej 
kariery? Czy były trudne? Jaka 
wówczas była koszykówka?

Moja przygoda z  koszykówką 
rozpoczęła się w  roku 1998. Był to 
sezon, w  którym Czarni awansowali 
do koszykarskiej elity (grają tam nie-
przerwalnie do dziś).Wcześniej tylko 
kibicowałem koszykarzom z  trybun. 
Na pewno tamta koszykówka była 
inna - wg mnie wolniejsza. W  koń-
cówce lat 90. grano 2x 20 minut , 
a  na rozegranie akcji drużyna mia-
ła 30 sekund. Dopiero w  roku 2000 
– wprowadzono największy chyba 
zmiany w  przepisach: cztery kwarty 
i 24 - sekundowe akcje, co przyspie-
szyło grę. Wyszkolenie techniczne 
zawodników tez było słabsze w  po-
równaniu do dzisiejszych graczy.

Czy pamięta Pan swój pierwszy 
mecz?

Owszem, rozgrywany był w Wejherowie. 
To było spotkanie juniorów. Pojechaliśmy 
tam razem z Piotrem Ostrowskim, z którym 
do dziś w żartach wspominamy ten mecz. 
My, młodzi, świeżo po kursie, nie znaliśmy 
nikogo w  okręgu, a  tu po meczu pod-
szedł do nas trener drużyny gości - chyba 
z Gdańska - z pytaniem o nasze nazwiska. 
My oczywiście odpowiedzieliśmy mu na 
jego pytanie, a on do nas odpowiedział: „no 
tak zgadza się, dobrze słyszałem. W całym 
województwie już o Was mówią – jacy to 
Wy drukarze jesteście”. Oczywiście nie miał 
absolutnie żadnej racji, ponieważ mecz 
sędziowaliśmy obiektywnie i staraliśmy się 
nie skrzywdzić żadnego z zespołów. Może 
trema i  brak doświadczenia spowodowały 
drobne błędy przy podejmowaniu decyzji. 
Ale sam kontekst, pierwsze doświadczenie, 
pierwsze oceny naszej pracy – dziś odbiera-
my to z uśmiechem na twarzach.  

Dlaczego właściwie zdecydował się 
Pan zostać sędzią? Pasja? Czy może 
kariera zawodnika nie była udana na 
tyle, by czuć się spełnionym?

Zdecydowanie pasja. Jako zawodnik, 
to tylko w  rozgrywkach szkolnych mia-
łem kontakt z koszykówką.

Czy zdobycie uprawnień sę-
dziowskich jest trudne?

Nie, nie jest trudne. Dla kogoś, kto 
jest kibicem koszykówki to wręcz bardzo 
proste. Trzeba skończyć kurs teoretyczny 
i  zdać egzamin biegowy. Praktycznie co 
roku organizowane są kursy sędziego 
koszykówki, także w tym roku. Na kursie 
omawiane są dość szczegółowo przepisy 
gry w koszykówkę oraz  sama mechanika 
sędziowania.

Gdzie można wykonywać kursy 
sędziowskie?

W tym roku organizowane są kursy w kil-
ku miastach naszego województwa - Trój-
miasto, Słupsk, Starogard Gdański, Kwidzyn.

Jest Pan również kibicem?
Kończąc kurs sędziowski i  odbierając 

legitymację kandydata na sędziego – usły-
szałem: „Od teraz już nie będę kibicem, 
każdy mecz będę oglądał jako sędzia”. 

Kibicuje Pan jakiejś drużynie?
Lubię sport, właściwie w  każdym 

wydaniu. Jednak najbardziej cenię 
oglądanie go „na żywo”. Kiedy tylko 

czas pozwala, staram się być na me-
czach reprezentacji Polski w  piłce 
nożnej, ale  - co oczywiste – także 
w  koszykówce. Cenię też piłkę noż-

ną w wykonaniu Legii Warszawa i FC 
Barcelona. 

Rozmawiał Karol Kotusiewicz

„Na początku mówili o nas drukarze”. 
Koszykarska historia sołtysa z Sierakowa
Od niemal 20 lat rozstrzyga spory a podejmowane przez niego decyzje często mają wpływ na losy koszykarskich drużyn na Pomorzu. Mariusz Narodzonek, 
to nie tylko sołtys sołectwa Sierakowo, ale także sędzia koszykarski. Zaczynał w 1998 roku, w Wejherowie od meczu juniorów. Po niemal dwóch dekadach 
spędzonych na parkietach ocenia i rozstrzyga spory w meczach o najwyższą stawkę. Dziś, w roli sędziego, możemy go obserwować między innymi w trak-
cie spotkań Czarnych Słupsk.

W Y W I A D  K U R I E R A

Stowarzyszenie Sołtysów Gminy Kobylni-
ca ogłasza konkurs kulinarny dla wszyst-
kich mieszkańców Gminy Kobylnica pod 
hasłem „Przepisy naszych babci i mam”. 

Zgłoszenia zawierające przepisy wraz z  dokładnymi 
danymi osoby zgłaszającej prosimy przysyłać pod adres :  
Urząd Gminy Kobylnica (Stowarzyszenie Sołtysów Gminy 

Kobylnica), Ul. Główna 20  76-251 Kobylnica z dopiskiem 
Konkurs – „Przepisy naszych babci i mam”. 

Potrawy  zgłoszone do konkursu zgłaszający przedsta-
wią komisji składającej się z  szefów kuchni oraz miesz-
kańców Gminy Kobylnica  do oceny  na początku stycznia 
2018r. Zgłoszenia prosimy  nadsyłać do 21.12.2017r. Prze-
widziane są atrakcyjne nagrody w postaci sprzętu gospo-
darstwa domowego o wartości:

I-miejsce sprzęt wartości - 600,00zł

II-miejsce sprzęt wartości  - 400,00 zł
III-miejsce sprzęt wartości – 300,00 zł
oraz dwa wyróżnienia.
Wszystkie zgłoszone do konkursu przepisy ukażą się 

w  wydaniu książkowym, jak i  w  Kurierze Sołeckim wraz 
z imieniem i nazwiskiem osoby zgłaszającej wraz ze zdję-
ciem wykonanej potrawy. Serdecznie zapraszamy  i życzy-
my kulinarnych sukcesów. 

Rok 2004. Mariusz Narodzonek sę-
dziował wtedy rozgrywki Słupskiej 

Amatorskiej Ligi Koszykówki. 
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Organizacje coraz bardziej i efektyw-
niej wypełniają swoją misję społeczną, 
a  Gmina Kobylnica coraz chętniej włą-
cza się w  te działania, systematycznie 
wspierając ich funkcjonowanie oraz 
działalność. W  2017 samorząd przeka-
zał środki w  różnej wysokości dla 24 
podmiotów. W ten sposób udało się za-
wiązać silne i  trwałe partnerstwa zmie-
rzające do poprawy sytuacji społecznej 
i rozwoju lokalnego. 

- Dla nas współpraca z organizacjami 
pozarządowymi jest uzupełnieniem na-
szej działalności, która przybiera różne 
formy. Jest to zarówno wsparcie finan-
sowe konkretnych działań, regularne 
dofinansowywanie funkcjonowania 
wybranych instytucji, wsparcie w  po-
staci materiałów i  gadżetów. Organiza-
cje pozarządowe posiadają ogromną 
wiedzę o  lokalnej społeczności, mają 

doświadczenie w realizacji działań spo-
łecznych, znają potrzeby społeczne, do 
których lokalne firmy chcą dotrzeć i na 
nie odpowiedzieć – mówi Wójt Gminy 
Kobylnica Leszek Kuliński.

Widząc efekty działań poszczególnych 
organizacji pozarządowych oraz ich kre-
atywność, kobylnicki samorząd zdecydo-
wał się zwiększyć pulę środków na ten 
cel. Przyszłoroczny program współpracy 
z NGO zakłada 680 tysięcy złotych, o któ-
re będą mogły się starać w drodze kon-
kursów. Decyzję o jego przyjęciu podjęli 
radni na listopadowej sesji. 

Wcześniej władze Gminy Kobylnica 
spotkały się z  przedstawicielami po-
szczególnych organizacji, by podzięko-
wać im za dotychczasową współpracę. 
Obecne na sali osoby mogły też dowie-
dzieć się, jakie zmiany zaszły w progra-
mie Witkac. 

Gmina otwarta na NGO
Gmina Kobylnica stawia na jeszcze lepszą współpracę z NGO (z ang. non-
-goverment organization - NGO). W przyszłym roku budżet przeznaczony na 
finansowanie organizacji pozarządowych będzie jeszcze większy. 

Pasjonaci z różnych zakątków regionu 
przez dwa dni prezentowali w Kobylnicy 
swoje miniaturowe modele pociągów, 
do złudzenia przypominających te, które 
na co dzień wożą pasażerów po różnych 
krajach Polski, Europy i Świata. Organiza-
torzy skonstruowali linię kolejową z roz-
jazdami, tunelami, wiaduktami, a  nawet 
dymiącym wulkanem. Widowiskowy po-
kaz, połączony z atrakcjami dla najmłod-
szych, sprawił, że imprezę odwiedziło 
mnóstwo osób. 

Trudno się temu dziwić, ponieważ 
grupa kolekcjonerów pokazała kilkadzie-

siąt składów towarowych, osobowych 
i  zabytkowych. Wiele z  nich wyglądało 
niemal identycznie jak te, które kiedyś, 
lub obecnie, można zauważyć na torach. 
Jednak nie tylko miniaturowe mode-
le przyciągały uwagę odwiedzających. 
Sporym zainteresowaniem cieszyły się 
także miejsca z animacjami dla najmłod-
szych. Ci mogli własnoręcznie wykonać 
swój model pociągu, lub też spróbować 
swoich sił w  kierowaniu zabawkowymi 
pociągami.

Wielki świat kolei w miniaturze
Dużym zainteresowaniem cieszyła się Ogólnopolska Wy-
stawa Miniatur Kolejek w Kobylnicy. Wyjątkowe modele 
pociągów mogliśmy oglądać przez dwa dni w hali spor-
towej Szkoły Podstawowej. 

Zgodnie z  rozporządzeniem Ministra 
Spraw Wewnętrznych i  Administracji 
z dnia 18 lutego 2011 roku oraz rozkazem 
Komendanta Głównego Państwowej Stra-
ży Pożarnej z  dnia 9 czerwca 2009 roku 
każdy strażak ochotniczej straży pożarnej 
prowadzący działania ratownicze powi-
nien przejść szkolenie z łączności radiowej. 

W  trakcie szkolenia omówione były 
zagadnienia dotyczące m. in. zasad  na-
wiązywania i  prowadzenia koresponden-
cji radiowej w  sieciach radiowych, zasad 
prowadzenia nasłuchu radiowego, dyscy-
pliny pracy radiowej, obsługi urządzeń ra-
diowych, zasad eksploatacji i  konserwacji 
urządzeń UKF. Wszystkie te elementy mają 
wpłynąć na polepszenie jakości komunika-
cji pomiędzy strażakami biorącymi udział 

w akcji ratunkowej. 
W  zajęciach uczestniczyli strażacy bio-

rący udział w akcjach ratowniczo – gaśni-
czych, a  zarazem w  praktyce użytkujący 
radiostacje sieci UKF z  jednostek OSP 
Wrząca, OSP Sycewice, OSP Sierakowo. 
Szkolenie poprowadził starszy ogniomistrz 
Rajmund Dargas z Komendy Miejskiej PSP 
w Słupsku. 

Nazwa UKF to skrótowiec, rodzime 
określenie od nazwy „Ultra Krótkie Fale”. 
Fale ultrakrótkie używane są zwłaszcza 
do łączności na mniejszą odległość. 
W  tym zakresie działają telewizja na-
ziemna, radiofonia, sieć pagerowa oraz 
różne systemy łączności lokalnej – np. 
w  lotnictwie, policji, innych służbach, 
radiu taxi i wielu innych.

Szkolenie z łączności 
radiowej OSP 
W chwili, gdy prowadzona jest akcja ratunkowa, odgrywa 
bardzo ważną rolę. Właściwa komunikacja jest jednym 
z najważniejszych elementów dobrze i skutecznie przepro-
wadzonej akcji. Dlatego tak ważne jest ciągłe udosko-
nalanie metod porozumiewania się. 29 października 
w Wiejskim Domu Kultury we Wrzącej odbyło się szkolenie 
z łączności radiowej strażaków OSP Gminy Kobylnica. 
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Konkurs plastycz-
ny  „Czyste powietrze 
w  naszej Gminie”  jest 
formą promowania przez 
Gminę Kobylnica odna-
wialnych źródeł energii 
oraz działań proekolo-
gicznych. Jego celem jest 
rozwijanie wrażliwości 
ekologicznej i  artystycz-
nej oraz uświadamianie 
dzieciom i  młodzieży 
zagrożeń wynikających 
z  zanieczyszczeń powie-
trza. Pozwala kształtować 
poczucie harmonii ze śro-
dowiskiem, utrwala także 
świadomość konieczno-
ści ochrony środowiska 
w miejscu zamieszkania. 

Ogłoszony konkurs 
plastyczny jest jednym 
z  elementów kampanii in-
formacyjnej tegorocznej 
edycji konkursu  „Czyste 
powietrze Gminy Kobylni-
ca” (edycja 2017), dofinan-
sowywanego ze środków 
WFOŚiGW w  Gdańsku oraz 
Gminy Kobylnica w ramach 
kampanii  „Czyste powie-
trze Pomorza”. Prowadzona 
trzeci raz kampania miała 
na celu  dofinansowanie 
działań mieszkańców, po-
legających na moderniza-
cji systemów grzewczych 
poprzez likwidację kotłów 
opalanych węglem lub 
koksem i  zastąpieniu ich 
kotłami opalanymi gazem, 
olejem opałowym lub źró-
dłami ciepła wykorzystu-
jącymi odnawialne źródła 
energii (pompy ciepła, kotły 
opalane biomasą). 

Dlatego też prace pla-
styczne zgłoszone do kon-
kursu  „Czyste powietrze 
w  naszej Gminie” powinny 
zawierać treści ekologicz-
ne, ukazywać zalety przy-
jaznych dla środowiska 
systemów grzewczych oraz 
uświadamiać zagrożenia, 
jakie niesie ze sobą wy-
twarzanie pyłów i  gazów 
pochodzących z tak zwanej 
niskiej emisji.

Ocenie komisji kon-
kursowej podlegać będą: 
zgodność pracy z tematyką 
konkursu, estetyka pracy 
i  jej oryginalność. Technika 
wykonania prac może być 
dowolna (format pracy nie 
większy niż A3), do konkur-
su zgłaszać można również 
prace fotograficzne. 

Serdecznie zachęcamy 
do zapoznania się z  pozo-
stałymi istotnymi informa-
cjami i wymogami, dotyczą-
cymi konkursu i składanych 
w  nim prac, które znajdują 
się w  regulaminie dostęp-
nym na stronie interneto-
wej Gminy Kobylnica. .

Prace można składać 
w  terminie do dnia 08 
grudnia 2017 r.

Ogólnopolski 
Pokaz Miniatur Ko-
lejek odbył się po 
raz drugi. Współ-
organizatorem 
całej imprezy była 
Gmina Kobylnica.



132017 r. KURIER SOŁECKI

- Gospodarka w  Gminie Kobylnica 
ma się naprawdę dobrze. Szeroka grupa 
mniejszych przedsiębiorstw i  firm, któ-
re z  powodzeniem działają na lokalną 
skalę idealnie komponuje się z kilkoma 
zakładami, które mają silną pozycję 
na rynkach krajowych, europejskich 
i  światowych. Grupa KMT jest tego do-
skonałym przykładem. Skrupulatność, 
innowacyjność i  konsekwencja. Tym 
charakteryzuje się państwa firma – tymi 
słowami Wójt Gminy Kobylnica rozpo-
czął swoje wystąpienie w  trakcie uro-
czystej gali podsumowującej jubileusz 
50 – lecia działalności firmy.

W  obecności właścicieli firm TERMA 
i KRAT – MET, które tworzą Grupę KMT, 
podziękował za istotny wpływ na roz-
wój gminy, ale i całego regionu, poprzez 
tworzenie kolejnych miejsc pracy. Wójt 
podkreślił, że mieszczący się w  Kobyl-

nicy zakład stanowi miejsce zatrudnie-
nia wielu osób, a  często całych rodzin. 
Skierował także słowa podziękowania 
pod adresem właścicieli firm za wkład 
i  wsparcie przy organizacji różnego ro-
dzaju przedsięwzięć. 

Cała uroczystość odbyła się w  nowo 
otwartym skrzydle zakładu. To właśnie 
w  tym miejscu zlokalizowano centrum 
logistyczne i sale szkoleniowe. Na parte-
rze mieści się salon sprzedaży, w którym 
kupujący mogą zapoznać się z ofertą fir-
my. Jeden z  jej właścicieli, Dariusz Szy-
maniuk, mówił w czasie uroczystości, że 
charakter całego obiektu w pełni oddaje 
wartości, którymi kieruje się firma przy 
tworzeniu kolejnych produktów. Jest 
nowoczesny, dobrze przygotowany 
i  funkcjonalny. W  swoim wystąpieniu 
wskazał też na ambitne plany związa-
ne z  rozwojem. Ogromnych rozmiarów 

hala produkcyjna, której budowa wła-
śnie trwa, ma w  zdecydowany sposób 
zwiększyć efektywność produkcji. Firma 
planuje bowiem rozszerzyć swoją sprze-
daż na nowe, zagraniczne rynki. 

Historia tworzenia przedsiębiorstwa 
sięga 1967 roku. Podwaliną budowy 
marki był mały zakład ślusarski, który 
dzięki pasji, wytrwałości i  pracowitości 
jego twórcy Zenona Szymaniuk oraz 
synów Dariusza i Artura, osiągnął pozy-
cję lidera na rynku krajowym.  W chwili 
obecnej zakład specjalizuje się w  pro-
dukcji drzwi stalowych przeznaczonych 
dla budownictwa wielorodzinnego, 
jednorodzinnego oraz budynków uży-
teczności publicznej. Współpracuje 
z dostawcami oferującymi tylko najlep-
sze materiały niezbędne do produkcji 
drzwi, co w konsekwencji daje produkt 
najwyższej jakości.  

Pół wieku w polskich domach. Będzie dalszy rozwój 
Przez pół wieku rodzinne przedsiębiorstwo KMT rozwinęło się tak bardzo, że dziś jest wiodącym producentem drzwi stalowych w Polsce. Jubileusz 
działalności, który miał miejsce w październiku, był także okazją do zapisania pierwszych kart w kolejnym rozdziale historii firmy. Jego głównym 
wątkiem będzie dalszy rozwój.

Już od sześciu lat w  ostatnich dniach 
października salę Gminnego Centrum 
Kultury i  Promocji w  Kobylnicy opano-
wują młodzi aktorzy. Okazją ku temu 
jest Powiatowy Przegląd Teatrzyków 
Wiejskich. Ostatnia edycja odbyła się 27 
października przy współpracy z Centrum 
Edukacji Regionalnej.

Celem imprezy jest prezentacja 
umiejętności teatralnych uczniów szkół 
podstawowych oraz gimnazjów, a  tak-
że świetlic wiejskich z  terenu Powiatu 

Słupskiego. Wydarzenie ma też pobudzić 
kreatywność wśród młodych ludzi oraz 
umożliwić im konfrontację dokonań ar-
tystycznych z rówieśnikami. 

Jurorzy po obejrzeniu wszystkich 
przedstawień zdecydowali się przyznać 
najwyższą ocenę Kabaretowi Horrorek 
z Kobylnicy, którego opiekunem jest Bo-
żena Łazorczyk, oraz Teatrowi „Że Ho Ho” 
z  Dębnicy Kaszubskiej, nad którym pie-
czę sprawuje Maciej Gierłowski. 

Scena w rękach młodych 
aktorów. Nie zawiedli
Osiem zespołów artystycznych stanęło do rywalizacji 
w Powiatowym Przeglądzie Teatrzyków „Wiejsztuk”. 

Stadion w Kwakowie po sporym liftingu
Dobiegły końca prace na boisku 

sportowym w  Kwakowie. Ze zmian 
zadowoleni mogą być zarówno piłka-
rze, jak i kibice. 

Choć boisko sportowe w  Kwako-
wie, to obiekt, który wykorzystywany 
jest przede wszystkim przez młodych 
adeptów futbolu, to warunki, w których 
rozgrywają swoje mecze mogą zrobić 
wrażenie nawet na bardziej doświad-
czonych piłkarzach. 

W  ostatnich tygodniach kwakowski 
stadion doposażony został w  urządze-
nia, które z  pewnością jeszcze bardziej 

poprawią komfort rozgrywania tam 
spotkań. Na murawie pojawiły się dwie 
pełnowymiarowe bramki, a tuż za nimi 
zainstalowane zostały piłkochwyty. Dla 
obu drużyn przygotowano też specjalne 
boksy, na których zasiadać będzie sztab 
trenerski oraz zawodnicy rezerwowi. 

Podczas prac prowadzonych na 
obiekcie, pomyślano również o  udo-
godnieniach dla kibiców, którzy będą 
obserwować poczynania zawodników. 
Wzdłuż jednej z  linii bocznych zainsta-
lowano 100 nowych miejsc siedzących. 
Estetyczne i  wygodne krzesełka zastą-

piły drewniane ławki, które dotychczas 
zajmowali kibice. Obok miejsc siedzą-
cych zamontowano też kilka pojemni-
ków na śmieci. 

Cała inwestycja pochłonęła niemal 
113 tysięcy złotych. Środki na realizację 
tego zadania pochodziły z budżetu Gmi-
ny Kobylnica oraz funduszu sołeckiego. 
Przedsięwzięcie stanowi przykład inwe-
stycji w  obiekty sportowe, które wyko-
rzystywane są zwłaszcza przez młodych 
sportowców.

Blisko 400 osób było świadkami uroczystego pasowania na ucznia, które odbyło się 
7 listopada w Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Kobylnicy. Rodzice, 
dziadkowie i  nauczyciele ze wzruszeniem przyglądali się dzieciom, które wstąpiły do 
szkolnej społeczności.

Impreza przygotowana przez nauczycieli i wychowawców pod kierunkiem Aleksan-
dry Downar-Zapolskiej w części pierwszej miała charakter egzaminu potwierdzającego 
nabytą już wiedzę i  umiejętności „pierwszaków”.  Kolejną - bardzo podniosłą - częścią 
uroczystości było ślubowanie uczniów i pasowanie przez Jana Wilda, dyrektora Szkoły, 
następnie ślubowanie złożyli nauczyciele i rodzice. 

Najmilszymi fragmentami wydarzenia były wystąpienia Leszka Kulińskiego, Wójta 
Gminy Kobylnica i przedstawicieli rodziców, które zakończyły się obdarowaniem przez 
Wójta i rodziców wszystkich pierwszoklasistów miłymi upominkami.

Z uśmiechem i entuzjazmem 
wkroczyły na edukacyjną ścieżkę

Ołówek na ramieniu ucznia – to nieodłączny symbol pasowania.
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W  tegorocznej edycji konkursu jurorzy mieli okazję ocenić 38 wierszy, które za-
prezentowali sami autorzy. Jedne bawiły, inne skłaniały do refleksji. Dzięki temu, że 
przedstawiali je ich twórcy, publiczność mogła w pełni odkryć sens i inspirację, która 
towarzyszyła im w czasie pisania.  

Po wysłuchaniu wszystkich uczestników, konkursu komisja w składzie: Anna Kraw-
czuk, Katarzyna Nazaruk, Wojciech Boros i Mariola Łukasik, przyznała następujące na-
grody i wyróżnienia:

I miejsce – Maciej Michalski „Wielki odlot”
II miejsce- Małgorzata Wątor „Bez tytułu”
III miejsce- Ewa Majdańska „Pionierom”
Wyróżnienie- Irena Peszkin-Bobińska „Łagodzi obyczaje”
Nagrodę Wójta Gminy Kobylnica otrzymała Ewa Majdańska za wiersz „Pionierom”
Nagrodę publiczności otrzymała Barbara Nibelska
Biesiada Literacka z  roku na rok cieszy się coraz większym zainteresowaniem po-

etów, którzy dostrzegają możliwość do zaprezentowania swojej twórczości szerszej 
publiczności. Patronat nad tegoroczną edycją objęli: Wójt Gminy Kobylnica Leszek Ku-
liński, Senator RP Kazimierz Kleina, Starosta Powiatu Słupskiego Zdzisław Kołodziejski. 

Podczas Biesiady Literackiej nastąpiło otwarcie wystawy Kaszubskiego Uniwersyte-
tu Ludowego w Wieżycy pt. „Kaszuby w obrazach”. 

Biesiadowanie z poezją
Już po raz piąty odbyła się Biesiada Literacka z Turniejem 
Jednego Wiersza „Czytajmy poezję”. 

Maciej Michalski
Wielki odlot                                                  

Poeci niczym żurawie tuż przed odlotem

czynią wielki zgiełk – testują zastałe lotki

określają pułap – krążą wokoło sedna

skrupulatnie badają azymut i miejsce w szyku

kiedy wyrzucą z siebie zbędny bagaż wspomnień

nabierają wiatru – szybują niczym Jazon albo Dedal

gdy milknie ich klangor – gaśnie pół słońca i pół księżyca

a nad połową świata nastaje pół dnia i pół nocy

połowiczne prawdy wypełzają z półprzewodników

a półinteligenci zatrzymują się w pół drogi

zabrakło tych którzy szli na całość

W
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Muzyczna inauguracja 
roku. Przyjdź i posłuchaj
Gminne Centrum Kultury i  Promocji zapra-
sza na dwa wydarzenia, które odbędą się 
w styczniu. 
12 stycznia czeka nas wyjątkowy koncert ko-
lęd, w którym swoje umiejętności zaprezen-
tują uczestnicy warsztatów muzycznych or-
ganizowanych w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji. Będzie to okazja do wysłuchania 
najpiękniejszych kolęd i  pastorałek. Wstęp 
na koncert będzie darmowy. 
Tydzień później, 19 stycznia, odbędzie się 
koncert karnawałowy. Tym razem w  Sali Te-
atralnej zaprezentuje się orkiestra Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji wspólnie z solist-
ką Anną Witczak.

W pierwszy weekend grudnia zapraszamy na „Mikołajkowe Igrzyska Szkolne”, któ-
re odbędą się pod Patronatem Wójta Gminy Kobylnica Leszka Kulińskiego.
Będzie to już X edycja Świątecznej Zabawy z nagrodami dla dzieci ze środowisk 
wiejskich. Pomiędzy barwnymi konkursami Cheerleaders Maxi będzie prezento-
wać swoje układy taneczne.
Program:
10:35 „Malowanie Kartki Świątecznej Bożonarodzeniowej”
11:05 „Strojenie Choinki Szkolnej”
11:40 „ Występ Świętego Mikołaja”
12:30  „III Taneczna Bitwa Mikołajów”
13:00 zakończenie
03.12. 2017r GRAND PRIX POLSKI O PUCHAR WÓJTA GMINY KOBYLNICA
11:30 – 14:30 Oficjalne otwarcie
15:30 – Prezentacja zespołów oraz oficjalne otwarcie 
15:45 - Finały 
17:30 - Ogłoszenie wyników , rozdanie nagród i zakończenie turnieju

Kreatywna sobota 
już za nami!
Emocje, świetna zabawa, rywalizacja, przyjemność... 
wszystko to odnaleźć można było podczas Turnieju 
Gier Planszowych w Gminnej Bibliotece Publicznej w 
Kobylnicy.
Gry planszowe nie wymagają źródła zasilania, Inter-
netu, czy też dostępu do komputera. Wystarczy po 
prostu spakować je do samochodu czy plecaka i  za-
brać na wakacje, ferie, wycieczkę, biwak. Gry plan-
szowe pozytywnie wpływają na nasz umysł, rozwijają 
i pogłębiają pamięć oraz koncentrację. Są świetną od-
skocznią od świata pełnego komputerów i telewizji.
Dziękujemy Fundacji Gier Planszowych Filart za do-
starczenie wspaniałych gier oraz pomoc w  realizacji 
przedsięwzięcia.

Mikołajkowe Igrzyska Szkolne

W  tym szczególnym dla każdego 
Polaka dniu Akademia Piłkarska Słu-
pia Kobylnica postanowiła zorganizo-
wać sportowe zmagania, by w  wyjąt-
kowy sposób upamiętnić wydarzenia 
sprzed 99 lat, kiedy Polska odzyskała 
niepodległość. Zaproszenie do udzia-
łu w zawodach przyjęło 10 zespołów.

- Zwyciężyła drużyna Stali Jezierzy-
ce, która w  meczu finałowym poko-
nała UKS Orliki Kończewo 1:0. Trzecie 
miejsce zajęli piłkarze UKS Sparta Sy-

cewice po zwycięstwie nad słupskim 
Gryfem – relacjonuje Norbert Kazi-
mierczak, organizator, a  jednocześnie 
trener jednej z  ekip biorących udział 
w  turnieju. Prowadzone przez niego 
zespoły AP Słupia Kobylnica zajęły 
ostatecznie 5 i 7 miejsce. 

1.STAL JEZIERZYCE
2. UKS ORLIKI KOŃCZEWO
3.UKS SPARTA SYCEWICE
4.GRYF SŁUPSK I
5.AP SŁUPIA KOBYLNICA I

6.Szkółka PIŁKA W BRAMCE
7.AP SŁUPIA KOBYLNICA   II
8.GRYF SŁUPSK  II
9.FUTBOLAKI SŁUPSK
10. FOOTBALL ACADEMY

Najlepszym bramkarzem turnieju 
został zawodnik Stali Jezierzyce Kacper 
Lewanowski, natomiast zawodnikiem 
– Marcel Kowalewski z  Kończewa. Tytuł 
króla strzelców powędrował do Michała 
Mothke. 

W Święto Niepodległości spotkali się w hali
W dniu Święta Niepodległości na parkiety hali sportowej w Kobylnicy wybiegły drużyny 
młodych piłkarzy, którzy rywalizowali o zwycięstwo w pierwszej edycji zmagań pod ha-
słem „Kobylnica Cup”.

Dzieci z  ośmiu świetlic zasiadły na 
trybunach słupskiej hali Gryfia, by do-
pingować koszykarskie zespoły rywa-
lizujące o  punkty w  najwyższej klasie 
rozgrywkowej w  Polsce. 15 listopada 
Czarni podejmowali na własnym par-
kiecie sopocki Trefl. Mimo głośnego 
dopingu, w  którym świetnie radzili so-
bie młodzi kibice z Kobylnicy, spotkanie 

zakończyło się pewnym zwycięstwem 
gości 51:88.

Dzieci z Gminy Kobylnica po raz dru-
gi mogły wspólnie oglądać spotkanie 
z  udziałem najlepszych drużyn koszy-
karskich w  Polsce. Tego rodzaju wizyty 
mają nie tylko integrować młodych 
mieszkańców poszczególnych miej-
scowości, ale także promować sport 

i zdrowy styl życia, który w tak młodym 
wieku ma ogromne znaczenie dla pra-
widłowego funkcjonowania. Dzieciom 
pozwala to również zrozumieć zasady 
i ideę kulturalnego dopingu.  

Wyjazd na mecz został zorganizowa-
ny przez Gminne Centrum Kultury i Pro-
mocji w Kobylnicy.

Z wizytą na meczu Czarnych Panter
Spotkanie pomiędzy Czarnymi Słupsk a Treflem Sopot oglądało z trybun hali Gryfia 
kilkudziesięciu młodych mieszkańców Gminy Kobylnica. Wizyta na meczu koszykarskiej 
ekstraklasy była dla wielu uczestników wyjątkowym przeżyciem.
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HOROSKOP na LISTOPAD 2017
Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011

Baran 
21.03 – 20.04

Twoi bliscy 
będą podejmować próby 
podporządkowania Ciebie 
swoim interesom, jeżeli będą 
korzystne dla Ciebie, poddaj 
się, a  jeśli niekorzystne – od-
mów. Finanse – coś drgnęło, 
mogą pojawić się niespodzie-
wane dodatkowe dochodu. 
Praca – będzie sporo pracy 
w  tym miesiącu, staraj się 
rozładować napiętą sytuację 
wśród współpracowników, 
a osiągniesz większe korzyści. 
Dom – nagromadziło się dużo 
spraw, które trzeba szybko 
rozwiązać. Pomimo lęku zrób 
to sam, a na pewno opłaci Ci 
się to. Miłość – nikogo nie za-
trzymasz na siłę, jeżeli jest to 
wartościowa relacja, to wróci, 
a  sprawy ułożą się bardziej 
korzystnie dla Ciebie. Karta 
Tarota: - „Szóstka buław/ - suk-
ces to teraz Twoje drugie imię. 
Wszystko, co sobie zaplanu-
jesz, uda się zrealizować. Twój 
los: wymaga, abyś bardziej 
dbał o siebie. Dobra rada: Za-
pamiętaj, że lęki to tylko złu-
dzenia. Nie wycofuj się.

Byk 
21.04 – 21.05

Wiele spraw 
w  tym mie-
siącu będzie 

układać się dla Ciebie 
korzystnie. Pokonuj oba-
wy wówczas łatwo osią-
gniesz wyznaczone cele. 
Finanse – gdy rozwiążesz 
swoje problemy, sprawy 
finansowe będą się kry-
stalizować i  stabilizować 
na przyszłość. Dobry czas 
na zakup domu, mieszka-
nia lub innej nieruchomo-
ści. Praca – jest to czas na 
konfrontację ze swoją siłą 
sprawczą. Jesteś w  stanie 
wywalczyć takie rzeczy, 
które innym się nie udawa-
ły. Dom – stare będzie prze-
platać się z nowym. Idziesz 
w  dobrą stronę, a  wkrót-
ce widoczne będą tego 
efekty. Miłość – wszystko 
w  życiu uczuciowym jest 
dużo prostsze niż myślisz. 
Wystarczy pokochać siebie 
i zaufać swojej intuicji, a re-
lacje ułożą się jak najlepiej 
dla Ciebie. Karta Tarota: ( 
Szóstka mieczy) – proble-
my się rozwiążą i wyjdziesz 
na prostą, spełnią się Twoje 
marzenia. Twój los: wyma-
ga od Ciebie dbania o  wy-
gląd. Dobra rada: Pamiętaj, 
że szczęście nie zależy od 
tego, co posiadasz.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06

Natłok obo-
wiązków w  tym 

miesiącu zmobilizuje Cię do 
doskonałej organizacji i  dzia-
łania, co sprawi, że staniesz się 
autorytetem w wielu sprawach. 
Wykorzystaj to w  swoim dal-
szym rozwoju. Finanse – nie 
podejmuj ryzykownych decy-
zji. Możliwa jest podwyżka lub 
niespodziewanie dochody z in-
nych źródeł. Praca – masz do-
skonały czas dla rozwoju zawo-
dowego i szukania korzystnych 
dla siebie rozwiązań. Twoje po-
zytywne nastawienie pomoże 
Ci wiele osiągnąć. Dom – dużo 
zmian, za którymi możesz nie 
nadążać, ale podjęcie działań 
przyniesie Ci większe bezpie-
czeństwo na przyszłość. Mi-
łość – będzie w miarę stabilnie, 
uważaj pod koniec roku, gdyż 
coś może ukazać się w  innym 
świetle. Karta Tarota: / Siódem-
ka Buław/ - unikaj ryzyka, nie 
daj się sprowokować konku-
rencji, trzymaj nerwy na wodzy, 
a wyjdziesz na swoje. Twój los: 
wymaga od Ciebie uporządko-
wania sytuacji rodzinnej.

Rak 
22.06 – 22.07

Twoje poświę-
cenie się dla 
innych wcale 

nie wywoła w  nich wdzięcz-
ności, wprost przeciwnie, nikt 
tego nie doceni, dlatego zajmij 
się swoimi sprawami i  zadbaj 
o  siebie. Finanse – do poło-
wy miesiąca wszystko będzie 
przebiegać w  starym rytmie, 
lecz w drugiej połowie będzie 
jakieś zamieszanie, z  którego 
wyjdziesz obronną ręką. Ta 
sytuacja spowoduje zmianę 
planów na przyszłość. Praca – 
pojawią się jakieś szanse dla 
Ciebie. Nie opóźniaj spraw, 
szybko się decyduj. Odwleka-
nie sprawi, że okazja przejdzie 
Ci koło nosa, czego pod ko-
niec miesiąca będziesz żało-
wać. Dom – w  tym miesiącu 
spotykać Cię będą szczęśliwe 
zbiegi okoliczności. Możesz 
zrealizować to, o czym marzysz 
od dawna. Miłość – wydaje Ci 
się, że sprawy nie układają się 
po Twojej myśli, ale cierpliwie 
poczekaj i  zobaczysz, że czas 
działa na Twoją korzyść. Karta 
Tarota: /Siódemka kielichów/ - 
uzbrój się w cierpliwość i bądź 
gotów zmienić plany, gdy po-
jawią się nowe okoliczności. 
Twój los: troszcz się o siebie, nie 
czekaj na innych. Dobra rada: 
im bardziej będziesz dowarto-
ściowany, tym lepiej układać 
się będzie w Twoim życiu.

Lew 
23.07 – 23.08

Jest to dobry 
czas na podję-

cie przez Ciebie działania, nie 
czekaj na jakieś informacje od 
innych, bo to sprawi, że utkwisz 
w  sytuacji patowej. Wszelkie 
działania pomogą Ci zrozumieć 
w  jakim kierunku należy iść. 
Finanse – sprawy, których się 
wcześniej podjąłeś będą toczyć 
się w dobrą stronę. Skoncentruj 
się, a w końcu osiągniesz to, co 
chcesz. Możesz liczyć na po-
moc przyjaciół. Praca – powróci 
jakaś sprawa, która wydawa-
ła się już zakończona, musisz 
sam wszystkiego dopilnować, 
aby nie było powtórki. Dom 
– możesz liczyć na szczęśliwe 
rozwiązania i  wsparcie. Kiedy 
zupełnie się tego nie spodzie-
wasz. Miłość – posłuchaj głosu 
serca, a  będziesz wiedzieć, co 
należy zrobić. Karta Tarota: /Ce-
sarz/ - z łatwością przeforsujesz 
swoje zdanie i  nikt nie odważy 
się zakwestionować Twoich de-
cyzji. Twój los: wymaga, abyś 
polegał na sobie. Dobra rada: 
ćwicz koncentrację.

Panna 
24.08 – 23.09

Ten miesiąc 
będzie dla Cie-
bie bardziej 

spokojny i  harmonijny niż 
poprzednie. Uda Ci się zała-
twić dość istotne sprawy, co 
znacznie poprawi Ci humor. 
Będziesz mieć więcej siły 
sprawczej, da Ci to pewność 
i  poradzisz sobie w  rozwią-
zywaniu pojawiających się 
problemów. Finanse – masz 
dobry czas dla realizowania 
swoich celów pod warun-
kiem, że nie zatrzymasz się 
przed przeszkodą. Możesz li-
czyć na dodatkowy przypływ 
gotówki. Praca – większy 
wysiłek niż zwykle będzie ko-
lidować z Twoim życiem oso-
bistym, ale praca powinna 
być priorytetem, wówczas 
nie pojawią się niekorzystne 
konsekwencje. Dom – nale-
ży poprosić życzliwe osoby 
o pomoc, gdyż obowiązków 
będzie zbyt dużo. Sama nie 
poradzisz sobie. Miłość – 
odpuść sobie i nie staraj się 
jeszcze bardziej bo to ma 
odwrotny skutek. Karta Ta-
rota: /Paź mieczy/ - zdobę-
dziesz istotne informacje, 
które w  odpowiednim mo-
mencie wykorzystaj. Twój 
los: uwierz, że prawdziwa 
miłość polega na tym, że ko-
cha się za to, że jesteś. Dobra 
rada: Bardziej dbaj o  swoje 
sprawy zawodowe.

Waga 
24.09 – 23.10

Aby wzmoc-
nić swój układ 

nerwowy postaraj się zorga-
nizować sobie wypoczynek 
kilkudniowy. Dzięki temu 
nabierzesz sił i  zdrowego 
dystansu do wielu spraw. Fi-
nanse – masz bardzo dobry 
czas do mnożenia pieniędzy. 
Podjęte teraz działania wyj-
dą Ci na dobre. Łap też różne 
okazje, gdyż los jest Ci szcze-
gólnie życzliwy. Praca – mu-
sisz się podjąć wykonywania 
niektórych obowiązków za 
innych, ale wyjdzie Ci to tylko 
na dobre. Dom – masz sporo 
spraw do ogarnięcia, nie bój 
się zmian i ich nie wstrzymuj, 
są nieuniknione i  dobre dla 
Ciebie. Stawiając opór spra-
wisz, że pod koniec miesiąca 
nastąpi nieoczekiwany „wy-
buch”, który i  tak wprowadzi 
nowy porządek. Miłość – nie 
walcz, pozwól na zmiany. Kar-
ta Tarota: /Dziesiątka Buław/ 
- za swoje wysiłki otrzymasz 
sowite wynagrodzenie. Twój 
los: naucz się łapać równo-
wagę pomiędzy walką o  od-
puszczaniem. Dobra rada: 
Najważniejsze jest dla Ciebie 
zachowywanie spokoju i dba-
nie o energię psychiczną.  

Skorpion 
24.10 – 22.11

Masz bardzo dobry czas, róż-
nego rodzaju okazje będą się 

pojawiać, a  od 
Twego refleksu 
zależeć będzie 
czy je wyko-
rzystasz. Zbyt 
długie zastana-

wianie sprawi, że szansa mi-
nie. Finanse – będziesz mieć 
sporo wydatków domowych 
i rodzinnych, gdyż idą święta, 
mikołaj. Jeżeli trzeba będzie 
pożyczyć pieniądze, aby po-
dołać wydatkom to staraj się 
nie przekraczać granic roz-
sądku, aby utrzymać się na 
powierzchni. Praca – w  tym 
miesiącu masz więcej szczę-
ścia niż zwykle, więc nie stre-
suj się sytuacjami, które mogą 
wyglądać na kłopotliwe. Dom 
– w  grudniu będziesz nie-
ustannie nadrabiać zaległości. 
Miłość – musisz próbować, 
aż do skutku. Karta Tarota: /
Trójka Buław/ - wypłyniesz 
wreszcie na szerokie wody. 
Tylko realnie oceniaj swoją sy-
tuację i  wyznaczaj sobie cele 
na miarę możliwości. Twój los: 
wymaga od Ciebie zachowa-
nia spokoju w każdej sytuacji. 
Dobra rada: Pamiętaj, wiara 
czyni cuda.

Strzelec 
23.11 – 21.12

Grudzień – 
to dobry dla 

Ciebie czas. Twój urok osobisty 
sprawi, że będziesz pozytyw-
nie wpływać na innych. Ludzie 
zobaczą Twoje wewnętrzne 
ciepło i  światło, będą się cie-
szyć przyjemną atmosferą, 
którą Ty tworzysz. Finanse – 
w tym miesiącu będzie się wie-
le działo, ale sprawy będą szły 
w dobrą stronę, a Ty będziesz 
panować nad sytuacją. Staraj 
się nie przedobrzyć z kontrolą, 
aby nie wywrócić wszystkiego 
do góry nogami. Praca – masz 
teraz dość korzystny okres, 
możesz z  łatwością uzyskać, 
co chcesz. Może rozszerzyć się 
zakres Twoich obowiązków, 
więc z odwagą podejmij nowe 
wyzwania. Dom – jeżeli chcesz 
wprowadzić jakieś zmiany, nie 
walcz z  domownikami. Lepiej 
pozornie odpuść i  cierpliwie 
poczekaj, a  wszystko ułoży 
się zgodnie z Twoimi planami. 
Miłość – jest stabilnie, nie bój 
się o  swoją przyszłość. Ciesz 
się ty, co masz i  nie wywołuj 
wilka z  lasu. Karta Tarota: / As 
Mieczy/ - odwagą i  zdecydo-
waniem pokonasz przeszkody. 
Twój los: nie chowaj się w so-
bie, pokaż światu, jaki napraw-
dę jesteś. Dobra rada: Choć 
przez chwilę pobądź sam ze 
sobą.

Koziorożec 
22.12- 20.01

Nie oglądaj 
się za siebie, 
zaufaj przezna-
czeniu, a  otrzy-
masz wsparcie, 

jakiego nawet się nie spodzie-
wasz. Los da Ci wewnętrzną siłę, 
aby iść z determinacją i z powo-
dzeniem realizować soje cele. 
Finanse – cokolwiek będzie się 
działo, wcześniej czy później 
znajdziesz możliwie najlepsze 
rozwiązania. Praca – wiele bę-
dzie zależeć od dobrej współpra-
cy i  odpowiedniej komunikacji 
z innymi. Lepiej, żebyś opierał się 
na intuicji, niż na pojawiających 
się informacjach. Dom – masz 
doskonały czas na budowanie 
kontaktów rodzinnych i  napra-
wianie niedociągnięć z przeszło-
ści. Miłość – teraz to Ty powinie-
neś nadawać odpowiedni rytm 
w Waszym związku. Karta Taro-
ta: /Siódemka Denarów/ - nie 
stawiaj pieniędzy wyżej niż mi-
łość, przyjaźń, rodzina czy wol-
ny czas. Twój los: wymaga od 
Ciebie ciągłego rozwoju. Dobra 
rada: Nie trzymaj się sztywno 
przyjętych norm. Pozwól sobie 
na kreatywność. 

Wodnik 
21.01 – 18.02

Nie rozmyślaj 
wciąż o  prze-
szłości i  nie 

porównuj jej do teraźniej-
szości. Niepotrzebnie tracisz 
czas. Zawiesiłeś się w  nie-
realnej przestrzeni. Musisz 
wrócić na ziemię, do real-
nego tu i  teraz, i wyznaczać 
sobie realne cele, które za-
cznij realizować, a efekty Cię 
zaskoczą. Finanse – w  tym 
miesiącu zaczną układać się 
z  korzyścią dla Ciebie. Moż-
liwe są zmiany znacznie po-
prawiające Twoją kondycję 
finansową. Praca – mimo 
trudnych zadań poradzisz 
sobie. Nie obawiaj się, nawet 
nie zauważysz, kiedy i  jak 
staniesz się autorytetem dla 
innych. Dom – masz bardzo 
dobry czas do tworzenia cie-
płych, bliskich relacji i  miłej 
atmosfery. Postaraj się tylko 
nie przedobrzyć. Miłość – to 
najlepszy moment na kon-
kretne deklaracje i  podjęcie 
działań dla budowania przy-
szłości. Karta Tarota: / As Kie-
lichów/ - sprawy przybiorą 
korzystny obrót, z  radością 
powitasz zmiany. Twój los: 
Musisz utrzymywać odpo-
wiedni dystans do własnych 
uczuć. Dobra rada: Z  koń-
cem roku ustal nową hierar-
chię życiowych wartości.

Ryby 
19.02- 20.03

Masz doskona-
ły pomysły na 
życie, postaraj 

się je zrealizować. Nie rezygnuj 
z  siebie, podporządkowując 
się ofiarnie innym. Coraz czę-
ściej udaje Ci się wywoływać 
i  utrzymywać stan szczęśliwo-
ści w sobie. Finanse – przypły-
wy i  odpływy gotówki, staraj 
się mądrze gospodarować 
swoimi finansami. Praca – dru-
ga połowa miesiąca pozwoli 
Ci sprawnie i  szybko osiągnąć 
swoje cele. Twoje działania 
będą efektywne. Dom – wyjdź 
naprzeciw pojawiający się cią-
gle tym samym sytuacjom. Na-
daj im nowy kierunek. Miłość – 
pozbądź się wątpliwości, gdyż 
podążasz właściwą drogą. 
Niedługo zobaczysz tego sens. 
Karta Tarota: /Rycerz denarów/ 
- Nie pozwól, by Twoja kariera 
rozwijała się kosztem bliskich. 
Twój los: wsłuchaj się i  usłysz, 
co Ci w duszy gra. Dobra rada: 
nie ulegaj pokusie próżności 
i lenistwa.
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O  wysokie miejsca w  XXI Mistrzo-
stwach Polski Ju-Jitsu organizowanych 
przez Polską Akademię Ju-Jitsu w  Zie-
lonej Górze nie było łatwo. W całej im-
prezie wystartowało ponad 130 zawod-
ników reprezentujących 18 klubów 
z  terenu całego kraju. Zaproszenie do 
udziału w imprezie przyjęli również za-
wodnicy jednego z irlandzkich klubów.

Mimo tak dużej konkurencji, re-
prezentanci kobylnickiego klubu 
„Spartans” przywieźli z  Zielonej 
Góry sześć medali. Wszystkie zdo-
byte zostały w  Grapplingu oraz 
Kenjutsu. 

- Poziom zawodów stał na bar-
dzo wysokim poziomie. Zawod-
nicy musieli wykazać się dużym 
doświadczeniem i  ogromna wolą 
walki. Miłą niespodzianką był 
start naszego seniora senseia Zyg-
munta Podgórniaka (2 Dan), który 
po zaciętych walkach na miecze 
samurajskie został brązowym 
medalistą mistrzostw Polski – ko-
mentuje występ swoich zawodni-
ków szkoleniowiec Marcin Gawlik. 
 

Wyniki poszczególnych zawodników:
Wiktoria Gawlik 5 kyu, 2 miejsce 

Grappling 45kg, 2 miejsce Kenjutsu.   
Przemysław Burza 7 kyu, 4 miejsce Grap-
pling dzieci, 3 miejsce Kenjutsu dzieci. 
Łukasz Burza 5 kyu 3 miejsce Grap-
pling +75 kg, 2 miejsce Kenjutsu Senior. 
Zygmunt Podgórniak 3 miejsce Kenjut-
su Senior

  

Sześć medali wojowników
Z bardzo dobrej strony zaprezentował się w Zielonej 
Górze klub sportów walki „Spartans” Kobylnica. Z rozgry-
wanych w województwie lubuskim Mistrzostw Polski jego 
zawodnicy przywieźli kilka medali. 

Medalowa kolekcja Macieja Jerszyń-
skiego znów się powiększyła. Tym razem 
zawodnik UKS „Orzeł” Kończewo wywalczył 
brąz w Grudziądzu.

4 listopada odbył się Festiwal Judo Dzie-
ci o Puchar Prezydenta Miasta Grudziądza. 

Wzięli w  nim udział młodzi zawodnicy 
z północy kraju, tj. województwa kujawsko-
-pomorskiego, pomorskiego, zachodnio-
pomorskiego i  wartmińsko-mazurskiego. 
Walki rozgrywano w  trzech grupach wie-
kowych. 

W  tak silnie obsadzonym turnieju nie 
mogło zabraknąć Uczniowskiego Klubu 
Sportowego „Orzeł” Kończewo. W  grupie 
dzieci urodzonych w  latach 2009 i  młodsi 
na matach mogliśmy oglądać popisy Ma-
cieja Jerszyńskiego.

- W  kategorii wagowej do 37kg stoczył 
zacięte cztery walki. Ostatecznie zajął III 
miejsce zdobywając brązowy medal – in-
formuje Dorota Barcikowska, szkolenio-
wiec klubu z Kończewa.

Dla młodego judoki z Kończewa jest to 
kolejny sukces w  karierze. Kilka tygodni 
temu udział w Międzynarodowym Turnie-
ju Judo im. Zbigniewa Kwiatkowskiego 
zakończył zdobyciem brązowego medalu.

Kolejne zawody i znów medal. 
Młody judoka w świetnej formie

Młodzi Spartanie z  rocznika 2008 nie 
mieli sobie równych w  rozgrywanym 
w  Przodkowie Turnieju Pomorski Futbol 
Cup. O puchary i miejsca na podium wal-
czyło tam 17 zespołów. 

- W meczu półfinałowym pokonaliśmy 
Jaguar Gdańsk 2-1 po bramkach Szymo-
na Ignatowicza i Huberta Hapki. W finale 
pokonaliśmy 2-0 GKS Kowale, również po 
bramkach Szymona Ignatowicza i Huber-
ta Hapki  - relacjonuje Ryszard Hendryk.

W nagrodę zespół z Sycewic otrzymał 

okazały puchar i bon na sprzęt sportowy 
o wartości 300 złotych. Dwóch zawodni-
ków „Sparty” mogło cieszyć się również 
z  wyróżnień indywidualnych. Królem 
strzelców został Oskar Rymuszka, a MVP 
turnieju wybrano Huberta Hapkę. 

Sklad zespołu: Paweł Maciejewski-
-br,Kacper Gniła, Oskar Mazurek, Oskar 
Rymuszka, Szymon Ignatowicz, Hubert 
Hapka ,Michał Mothke, Jan Czyż, Wojtek 
Karpiński, Filip Jasiński, Adrian Grodzki. 
Trener Ryszard Hendryk.

Młodzi piłkarze nie dali szans rywalom
Imponujący występ młodych piłkarzy z Sycewic w Turnieju 
Pomorski Futbol Cup. Zespół Ryszarda Hendryka wygrał 
wszystkie spotkania i stanął na najwyższym stopniu podium.

W  ostatnich dniach października re-
prezentującą Szkołę Podstawową w Kwa-
kowie drużyna mogła świętować zwy-
cięstwo w  wojewódzkim etapie zmagań 
w  ramach Olimpiady Młodzieży w  ha-
lowej piłce nożnej. Spośród dziewięciu 
zespołów, które stanęły do rywalizacji 
w  przechlewskim turnieju, to drużyna 
z Kwakowa okazała się najlepsza, mimo że 
byli młodsi od swoich rywali.  Z pierwsze-
go miejsca w grupie piłkarze z Kwakowa 
trafili do grupy mistrzowskiej. Jednak i na 
tym etapie żadna z  drużyn nie znalazła 
sposobu na pokonanie zespołu prowa-
dzonego przez Krzysztofa Mullera.

W  końcowej klasyfikacji kolejne miej-
sca na podium zajęła szkoły z  Kostkowa 
oraz Chwaszczyna. 

Skład SP Kwakowo:
Paweł Wysocki, Kacper Protas, Konrad 

Dąbrowski, Oskar Dąbrowski, Filip Miler 
i  Przemysław Sidorowicz. Nauczyciel wy-
chowania fizycznego: Krzysztof Müller

W Kwakowie świętują kolejny sukces
Uczniowie Szkoły Podstawowej w Kwakowie wygrali wojewódzkie zmagania w halowej 
piłce nożnej organizowane w ramach Szkolnej Olimpiady Młodzieży. Turniej w Przechle-
wie miło wspominać będzie zwłaszcza Oskar Dąbrowski. Uczeń ze szkoły w Kwakowie 
został uznany za najlepszego zawodnika całych zmagań. 

Z kajaka do nowych przystani

Turystyka kajakowa z  każdym kolej-
nym rokiem zyskuje na popularności. 
Funkcjonujący na terenie Gminy Kobyl-
nica szlak wzdłuż rzeki Słupi odwiedza 
coraz więcej osób ceniących akurat 
taką formę aktywności fizycznej i  re-
kreacji. Jak podkreślają kajakarze, ten 
odcinek jest szczególnie atrakcyjny, 
ponieważ w  trakcie podróży można 
zobaczyć wiele ciekawych przyrod-
niczo miejsc, a  sama trasa jest bardzo 
przystępna. Zadowolenie z pokonywa-
nia tego odcinka w  przyszłym sezonie 
może być tym większe, ponieważ ka-
jakarze będą mogli korzystać z  dwóch 
nowych przystani, które powstaną przy 
moście znajdującym się pomiędzy Lu-
buniem i Żelkówkiem oraz w Łosinie.

W obu lokalizacjach powstaną nowe 
przystanie z  pomostem. Umocniona 
zostanie również linia brzegowa po-

przez wykonanie kiszki faszynowej 
oraz slipu do wodowania kajaków. Do 
samej przystani będziemy mogli do-
trzeć nowymi drogami, które będą pro-
wadzić od głównych tras. W przypadku 
pierwszej z  lokalizacji będą one pro-
wadzić od powiatowej trasy łączącej 
Lubuń i Żelkówko, natomiast w drugim 
– od drogi gminnej. Sporym udogod-
nieniem dla kajakarzy będzie też kilka 
miejsc postojowych, które również zo-
staną wykonane. 

Cały teren zostanie wzbogacony 
o  wiaty, specjalne suszarki na kajak, 
urządzenia sanitarne. Nowo wybudo-
wany obiekt zostanie też ogrodzony 
i oświetlony. Pojawią się również przej-
rzyste tablice informacyjne.

Wspomniane przystanie kajakowe 
zostaną zrealizowane w ramach przed-
sięwzięcia pn. Pomorskie Szlaki Kaja-

kowe – Słupią przez Równinę Słupską, 
na realizację którego uzyskano środki 
z  Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Wojewódz-
twa Pomorskiego na lata 2014 – 2020.

Budowa dwóch nowych przystani 
kajakowych w  Gminie Kobylnica jest 
elementem szerszego programu, któ-
ry realizowany jest wspólnie z  Gminą 
Dębnica Kaszubska, Gminą Słupsk, 
Gminą Miasto Ustka oraz Miastem 
Słupsk. Termin realizacji przedsięwzię-
cia w zakresie robót budowlanych 2018 
rok. Koszt wykonania przedsięwzięcia 
na terenie Gminy Kobylnica sięga nie-
mal 732 tysięcy złotych. Dofinansowa-
nie z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego wynosi 622 148,11 zło-
tych, co stanowi 85% kosztów kwalifi-
kowanych.

W przyszłym sezonie kajakarze będą mogli skorzystać z dwóch nowych przystani, które 
powstaną w Gminie Kobylnica na rzece Słupi. Przedsięwzięcie jest jednym z elementów 
dużego projektu, który realizowany jest w partnerstwie z sąsiednimi samorządami.

W przyszłym sezonie kaja-
karze będą mogli skorzystać 
z dwóch nowych przystani, 
które powstaną w Gminie 
Kobylnica na rzece Słupi.


